SPIS TREŚCI

16.	SIECI SPOŁECZNOŚCIOWE
16.1.	Elementy składowe Sieci Społecznościowych
16.2.	Twitter
16.2.1.	Główne elementy
16.2.2.	Uruchomienie “Twitter”
16.2.3.	Okno Twitter
16.2.4.	Oś czasu
16.2.5.	Zarządzanie programem "Tweet"
16.2.6.	Zarządzanie śledzeniami
16.2.7.	Wiadomości Bezpośrednie
16.2.8.	Używanie funkcji Wyszukaj
16.2.9.	Dodatkowe funkcje
16.2.10.	Gorące klawisze programu Twitter
16.3.	Google talk
16.3.1.	Uruchomienie Google Talk
16.3.2.	Zarządzanie kontaktami
16.3.3.	Uruchomienie Chat
16.3.4.	Uruchom Chat głosowy
16.3.5.	Wysyłanie i odbieranie plików
16.3.6.	Inne funkcje
16.3.7.	Gorące klawisze Google Talk
16.4.	MSN messenger
16.4.1.	Pierwsze kroki
16.4.2.	Korzystanie z listy kontaktów
16.4.3.	Wiadomości błyskawiczne
16.4.4.	Dodawanie, usuwanie i przeglądanie informacji kontaktu
16.4.5.	Zmiana nazwy użytkownika, statusu i przeglądanie informacji
16.4.6.	Inne funkcje
16.4.7.	Okno dialogowe wiadomości błyskawicznych
16.4.8.	Zaproszenie
16.4.9.	Zapisywanie i drukowanie wiadomości
16.4.10.	Kopiowanie i wklejanie wiadomości błyskawicznych
16.4.11.	Przeszukiwanie wiadomości
16.4.12.	Gorące klawisze w MSN messenger

16. Sieci społecznościowe
Sieci społecznościowe zawierają usługi, platformy lub strony, które są ukierunkowane na budowanie relacji społecznościowych pomiędzy zainteresowanymi i aktywnymi osobami.
Aby uruchomić usługi sieci społecznościowych należy :
1) Za pomocą Ustawień Internetu oraz Narzędzi podłączyć BrailleSense do Internetu.
2) Będąc w menu głównym: wcisnąć klawisz skrótu „c (punkty 1-4)” lub wybrać opcję „Sieci Społecznościowe” i wcisnąć Enter.
16.1. Elementy składowe Sieci Społecznościowych
Sieci Społecznościowe zawierają komunikatory:
1) Twitter (t)
2) Google talk (g)
3) Msn messenger (n)
Każdy komunikator wymaga konta, które musi być utworzone po przez właściwą stronę internetową przed użyciem usługi za pomocą BrailleSense.
Wyboru komunikatora dokonujemy wciskając „Odstęp-1” lub „Odstęp-4” a zatwierdzamy wybór klawiszem Enter.
16.2. Twitter
"Twitter" jest jednym z komunikatorów sieci społecznościowych. Pozwala on na połączenie z innymi użytkownikami w czasie rzeczywistym. Dzięki Twitterowi możemy wysyłać i czytać wiadomości wysyłane przez innych.
Możemy bardzo wygodnie wysłać i otrzymywać wiadomości  oraz szybko je znajdować po dodaniu do ulubionych.
Aby uruchomić komunikator „Twitter” należy :
1) Za pomocą Ustawień Internetu oraz Narzędzi podłączyć BrailleSense do Internetu.
2) Będąc w menu głównym: wcisnąć klawisz skrótu „c (punkty 1-4)” lub wybrać opcję „Sieci Społecznościowe” i wcisnąć Enter.
3) Wcisnąć „t (punkty 2-3-4-5)” lub wskazać „Twitter” i wcisnąć Enter.
16.2.1. Główne elementy
1) Tweet: to wiadomość publikowana za pośrednictwem komunikatora “Twitter”. Jest ona podobna do ogłoszenia na tablicy ogłoszeń.  Różnicą w stosunku do zwykłej wiadomości jest to, że nie ma w niej miejsca na wpisanie tytułu. 
2) Tweets pozwala na wysłanie wiadomości o długości do 140 znaków. 
3) Wzmianka: pozwala na wysłanie wiadomości więcej niże jednej osoby. Odpowiedz należy do typu Wzmianka.
4) Odpowiedz: Pozwala na odpowiedź na wzmiankę określonemu użytkownikowi.
5)  Śledź: Funkcja śledzenia wypowiedzi innego użytkownika. Możemy zaprenumerować (śledzić) wypowiedzi innych użytkowników Tweetera.
6) Śledzący: Określa użytkownika, który śledzi nasze wypowiedzi. 
7) Nie śledź: Wyłącza śledzenie danego użytkownika.
8) Cytat: Umożliwia dołączenie wiadomości innego użytkownika tak aby dotarła ona to wszystkich śledzących nasze wiadomości.
9) Przyjaciel: To użytkownicy, którzy śledzą siebie wzajemnie.
10) DM: DM (Direct Message) to wiadomość bezpośrednia, która jest wysyłana tylko do jednego użytkownika. Może ona być wysłana tylko do osoby, która nas śledzi.
11) Tylko użytkownicy, którzy wymieniają wiadomości mogą odczytywać wiadomości bezpośrednie. Te wiadomości dla innych użytkowników są niewidoczne.
12) Oś czasu: Dotyczy wiadomości Tweet, których wysłanie śledzimy.
13) Najnowsza rejestracja zamówienia. 
16.2.2.  Uruchomienie “Twitter”
Aby móc korzystać z programu Twitter trzeba mieć odpowiednie konto na stronie “Twitter”. Aby je uzyskać trzeba odwiedzić tę stronę i się na niej zarejestrować. Gdy mamy zarejestrowane konto to po zalogowaniu możemy korzystać z tego komunikatora.
Warunkiem koniecznym jest podłączenie BrailleSense do Internetu.
16.2.2.1. Logowanie
Po uruchomieniu programu Twitter pojawi się okno logowania. Za pomocą klawiszy „Tab” (F3 lub „Odstęp-4-5”) oraz „Shift-Tab”(„Odstęp-F3 lub „Odstęp-1-2”) możemy przemieszczać się po jego elementach.
Okno dialogu logowania zawiera:
1) ID: Komputerowe pole edycji pozwalające na wpisanie identyfikatora konta Twittera. 
2) Hasło: Komputerowe pole edycji do wprowadzeni hasła.
3) Automatyczne ustawienie czasu z Internetu: Pole wyboru, którego oznaczenie powoduje synchronizację zegara czasu rzeczywistego BrailleSense z Internetem. Domyślnie jest ono oznaczone. 
4) Pamiętaj mnie: Pole wyboru pozwalające na wymuszenie zapamiętywania identyfikatora użytkownika. Domyślnie nie jest ono oznaczone. 
5) Zapamiętaj hasło: Pole wyboru wymuszające zapisanie hasła użytkownika. Domyślnie nie jest ono oznaczone.
6) Automatycznie zaloguj: Pole wyboru włączające automatyczne logowanie w komunikatorze Twitter. Domyślnie nie jest ono oznaczone. Gdy je oznaczymy i oznaczymy równierz pola wyboru pamiętania hasła oraz identyfikatora to po uruchomieniu programu Twitter logowanie nastąpi automatycznie.
7) Zaloguj: Logowanie w systemie Twitter. 
8) Anuluj: Anulowanie logowania i zamknięcie programu Twitter.
Jak zalogować sie w Twitterze?
1) Po pojawieniu się okna dialogu logowania znajdziemy się w komputerowym polu edycji logowania. Tu należy wpisać brajlem komputerowym swój identyfikator.
2) Wciskamy "Tab (F3 lub Odstęp-4-5)" aby przejść do kolejnego komputerowego pola edycj “Hasło”. Podobnie jak w przypadku identyfikatora wpisujemy brajlem komputerowym hasło do Twittera. 
3) Tabulatorem przechodzimy do pól wyboru zapamiętania identyfikatora i hasła. Jeśli je oznaczymy przy pomocy odstępu to nie będziemy musieli ich w przyszłości podawać.
4) Kolejne pole wyboru automatycznego logowania po oznaczeniu spowoduje, że za następnym razem logowanie nastąpi automatycznie. Będzie to możliwe tylko wtedy gdy hasło oraz identyfikator użytkownika został zapamiętany. 
5) Wciskamy Enter.
6) Pojawi się wiadomość o łączeniu i BrailleSense spróbuje zalogować się do sieci Twitter. Jesli połączenie się udało pojawi się komunikat o odświeżaniu domowej osi czasu. Po chwili otworzy się okno wiadomości Tweet. Jeśli Braille Sense nie jest podłączony do Internetu to pojawi się komunikat „Proszę sprawdzić połączenie z Internetem” i nastąpi powrót do pola wprowadzania identyfikatora.
16.2.2.2. Wylogowanie i Wyjście
Opcja „Wyloguj” pozwala na zamknięcie programu “Twitter” dla danego konta i przejście do okna logowania. Aby uruchomić tę funkcję należy nacisnąć klawisz skrótu „Enter-g (punkty 1-2-4-5)” lub wcisnąć Enter na opcji “Wyloguj” zawartej w podmenu “Plik”. 
Jeśli chcemy wyjśc z programu „Twitter” wciskamy „Odstęp-z (punkty 1-3-5-6)” lub uruchamiamy opcję „Wyjście” z podmenu „Plik”.
16.2.3. Okno Twitter
Po prawidłowym zalogowaniu się uzyskamy dostęp do okna programu Twitter. Zawiera ono 10 elementów kontrolnych. Po tych elementach przemieszczamy się wciskając Tab (F3 lub „Odstęp-4-5”) lub Shift-Tab („Odstęp-F3” lub „Odstęp-1-2”).
Okno Twittera zawiera:
1) Oś Czasu: Reprezentuje wiadomości i cytaty uporządkowane chronologicznie.
Oś Czasu wygląda następująco: “Identyfikator autora: Tweet”
Na przykład:
himsintl: Cześć. Tu HIMS International.
W przypadku Wzmianki wygląda tak: “Identyfikator wysyłającego: @odbiorca, Tweet”.
Na przykład:
Kimjk:@himsintl Hello.
W przypadku Cytatu: "Identyfikator autora cytatu: RT @ identyfikator autora: Tweet".
Bill:RT:@robin: Wesołych Świąt!!.
Po osi czasu przemieszczamy się następującymi klawiszami:
- Następny Tweet: Odstęp-4 
- Poprzedni Tweet: Odstęp-1
- Pierwszy Tweet na odświeżonej liście: Odstęp-1-2-3
- Ostatni Tweet na odświeżonej liście: Space-4-5-6
- Prejście wstecz o 32 wiadomości: Space-1-2-6
- Przejście wprzód o 32 wiadomości: Space-3-4-5
2) Oś czasu listy: Są to pola zawierające datę i czas śledzonych wiadomości Tweet. Na przykład:
Piątek, Styczeń 1, 2011, 3:00 pm
3) Następna lista: Gdy uruchomimy tę funkcję zostanie pobranych 32 kolejnych wiadomości Tweet. Możemy ją uruchomić klawiszem skrótu “Enter-n (punkty 1-3-4-5)” lub wciskając Enter na przycisku tej funkcji.
4) Przycisk Odśwież: Odświeża listę widomości. Możemy również uruchomić odświeżanie wciskając „Enter-r (punkty 1-2-3-5)” lub Enter na przycisku Odśwież.
5) Przycisk Tweet: Ten przycisk umożliwia przejście do tworzenia wiadomości Tweet. Można też wywołać tę funkcję klawiszem skrótu "Enter-t (punkty 2-3-4-5)".
6) Prycisk Reply: Pozwala na napisanie odpowiedzi na śledzoną wiadomość Tweet. Można również uruchomić tę funkcję klawiszem skrótu "Enter-y (punkty 1-3-4-5-6)".
7) Przycisk Usuń: Usuwa wysłaną wiadomość Tweet. Tę funkcję można również uruchomić klawiszem skrótu “Odstęp-d (punkty 1-4-5)". Ten przycisk jest dostępny tylko wtedy kiedy wskazana jest opubliowana przez nas wiadomość Tweet.
8) Przycisk Cytat: Pozwala na przesłanie dalej wiadomości od innego użytkownika. Można uruchomić tę funkcję również klawiszem skrótu "Enter-e (punkty 1-5)". 
9) Przycisk Dodaj do Ulubionych: Pozwala na dodanie śledzonego tweet do listy ulubionych. Ten przycisk może być również uruchomiony klawiszem skrótu "Enter-v (punkty 1-2-3-6)". 
10) Przycisk Informacja Tweet: Podaje szczegółową informację o wybranym Tweet. Można również uruchomić tę funkcję wciskając klawisz skrótu „Backspace-i (punkty 2-4)”. 
16.2.4. Oś czasu
Program Twitter w Braille Sensie obsługuje wiele różnych list osi czasu. W oknie Twitter podawane są na osi czasu (chronologicznie) wiadomości Tweet. Za pomocą klawiszy skrótów możemy wyświetlać wskazane wiadomości Tweet oraz przełączać osie czasu. Innymi słowy można wyświetlać wzmianki oraz wiadomości Tweet określonych użytkowników.
16.2.4.1. Rodzaje osi czasu.
1) Domowa Oś czasu: “Domowa Oś Czasu” jest wyświetlana gdy zalogujemy się w Twitterze po raz pierwszy.
2) Funkcja Wszystkie Wiadomości pozwala na przywołanie wiadomości Tweet, które śledzimy. Klawisz skrótu dla tej funkcji to "Enter-h (punkty 1-2-5)".  Bez względu na to, jaka oś czasu jest wyświetlana gdy użyjemy tego klawisza skrótu odświeżona domowa oś czasu zostanie zaprezentowana.
3) Oś czasu przyjaciół: Tu wyświetlane są wszystkie wiadomości „Tweet” oprócz cytatów „Retweet”.
4) Klawiszem skrótu "Enter-f (punkty 1-2-4)" możemy przejść do Osi czasu Przyjaciół bez względu na to jaka oś czasu jest wyświetlana. 
5) Oś czasu użytkownika: Zawiera tylko wiadomości “Tweet” od określonego użytkownika.
6) Klawiszem skrótu "Enter-u (punkty 1-3-6)" możemy przejść do Osi czasu użytkownika bez względu na to jaka oś czasu jest wyświetlana.  
7) Gdy wciśniemy klawisz skrótu, "Enter-u (punkty 1-3-6)", pojawi się pole edycji identyfikatora użytkownika. W tym polu edycji wpisujemy identyfikator użytkownika, którego wiadomości chcemy oglądać i wciskamy Enter. 
8) Oś czasu bieżącego użytkownika: Zawiera wiadomości opublikowane przez bieżącego użytkownika. Za pomocą klawisza skrótu “Backspace-u (punkty 1-3-6)” możemy przejść do tej osi czasu bez względu na to jaka oś czasu jest wyświetlana.
9) Oś czasu Wzmianki: Zawiera odebrane Wzmianki. 
10) Klawisz skrótu "Enter-m (punkty 1-3-4)” przywołuje oś czasu Wzmianek bez względu na to, w którym miejscu programu się znajdujemy. 
11) Cytowane przeze mnie: Będą wyświetlane tylko wiadomości Tweet, które rekomendujemy. 
12) Klawisz skrótu "Backspace-b (punkty 1-2)” wyświetli wiadomości cytowane przez nas bez względu na to, w którym miejscu programu się znajdujemy. 
13) Cytaty do mnie: Wyświetla tylko wiadomości “Tweet” będącymi cytatami wysłanymi do nas przez śledzących.
14) Klawisz skrótu "Backspace-t (punkty 2-3-4-5)” wyświetli cytaty wysłane do nas przez śledzących bez względu na to, w którym miejscu programu się znajdujemy. 
15) Cytowanie Mnie: Wyświetla tylko nasze wiadomości “Tweet” cytowane przez śledzących.
16) Klawisz skrótu "Backspace-o (punkty 1-3-5)” wyświetli wiadomości „Tweet” zawierające cytaty naszych wiadomości bez względu na to, w którym miejscu programu się znajdujemy. 
17) Możemy wybrać dowolną Oś Czasu za pomocą menu. Wybierając opcję Oś Czasu a następnie otwierając dostępną listę osi czasu. 
16.2.4.2. Odśwież
Ta funkcja pozwala na uaktualnienie wiadomości znajdujących się na osiach czasu. Gdy uruchomimy tę funkcję Braille Sense połączy sie z serwerem usługi Twitter i pobierze dostępne aktualnie wiadomości oraz umieści je chronologicznie na listach osi czasu.
Ta funkcja może być uruchomiona za pomocą skrótu klawiszowego "Enter-r (punkty 1-2-3-5)". Lub za pomocą przycisku „Odśwież” z okna programu Twitter.
16.2.4.3. Załaduj następną listę
Ta funkcja pozwala na odczytanie listy trzydziestu dwóch kolejnych wiadomości. Wiadomości te są przechowywane na osiach czasu do momentu użycia funkcji Odśwież. 
Do wywołania tej funkcji służy klawisz skrótu, "Enter-n (punkty 1-3-4-5)" oraz przycisk „Następna lista”.
16.2.5. Zarządzanie programem "Tweet"
16.2.5.1. Tweet
Ta funkcja publikuje napisaną wiadomość na serwerze programu „Twitter”.
Aby przejść od okna dialogu “Tweet” możemy posłużyć się klawiszem skrótu "Enter-t" lub przejść klawiszem Tab do tego okna dialogu i wcisnąć Enter. Inną metodą jest przejście przez menu „Tweets”.
Okno dialogu “Tweet” zawiera 4 elementy kontrolne. Możemy się po między nimi przemieszczać wciskając „Tab (F3 lub Odstęp-4-5)” lub „Shift-Tab (Odstęp-F3 lub Odstęp-1-2)”.
1) Tweet? : To pole edycji do tworzenia wiadomości Tweet.
2) Znaki: Podobnie jak pasek statusu wyświetla informację o pozycji bieżącego znaku. Podaje numer znaku oraz maksymalną liczbe znaków. Na przykład: ‘Znak: 0/140T’.
3) Tweet: Przycisk pozwalający na opublikowanie wiadomości.
4) Anuluj: Przycisk pozwalający na anulowanie publikowania wiadomości.
 Aby opublikowac wiadomość należy: 
(1) Przejść do pola edycji "Tweet?".
(2) Po napisaniu wiadomości wcisnąć "Enter"
(3) Gdy wiadomość zostanie opublikowana pojawi się informacja: "Tweet wysłany".
16.2.5.2. Usuń Tweet
Ta funkcja pozwala na usunięcie wysłanych prrzez nas wiadomości “Tweet” ale nie pozwala na usuwanie wiadomości wysłanych przez innych użytkowników.
Aby usunąć wiadomość “Tweet” należy:
(1) Przejść na osi czasu do wiadmości, którą chcemy usunąć.
(2) Wcisnąć “Odstęp-d (punkty 1-4-5)” lub przejść tabulatorem do przycisku “Usuń” i wcisnąć Enter. Można też wywołać tę funkcję za pomocą menu.
(3) Przed usunięciem poproszeni zostaniemy o potwierdzenie. Pojawi się komunikat „Czy chcesz skasować? Tak”. Po wciśnięciu klawisza Enter wiadomość zostanie skasowana. Jeśli chcemy anulować kasowanie to musimy przed wciśnięciem klawisza Enter nacisnąć klawisz odstępu. 
16.2.5.3. Cytuj
Cytuj to funkcja, która publikuje wiadomość użytkownika, którego śledzimy w naszej wiadomości. Jest ona używana w celu wskazania, że podzielamy zdanie autora cytowanej wiadomości. Nie możemy cytować swojej własnej wiadomości.
Aby wysłać cytat należy:
(1) Na Osi Czasu wybieramy wiadomość, którą chcemy zacytować.
(2) Wciskamy "Enter-e (punkty 1-5)". Gdy cytat został wysłany pojawi się komentarz: “Zacytowano z sukcesem”.
16.2.5.4. Wyślij Wzmiankę
Wzmianka to wiadomość wysyłana to więcej niż do jednego określonego użytkownika. Możemy posłużyć sie wzmianką aby zintensyfikować komunikację z użytkownikami. 
Wysłanie Wzmianki jest podobne do wysłania wiadomości Tweet. Jedyna różnica polega na tym, że wstawiamy znak ‘@’ przed identyfikatorem użytkownika.
O to przykład jak wysłać wzmiankę: 
(1) Otwieramy okno dialogu “Tweet” wciskając "Enter-t (dots 2-3-4-5)" będąc w oknie osi czasu.
(2) Po otwarciu okna znajdziemy się w polu edycji "Tweet?"
(3) Wpisujemy znak ‘@’ przed identyfikatorem użytkownika i piszemy wiadomość.
Przykład 1: @Robin Witaj, nauczycielu.
Przykład 2: @Bill @Robin zjedzmy razem obiad dzisiaj wieczorem.
Przykład 1 to wysłanie wzmianki do Robina  "Witaj nauczycielu". 
Przykład 2 to wysłanie wzmianki “zjedzmy razem obiad dzisiaj wieczorem” do Billa i Robina.
(4) Wciskamy "Enter"
(5) Jeśli wysłanie się powiodło pojawi się komunikat: "Tweet kompletny".
16.2.5.5. Odpowiedz
Odpowiedz - to funkcja pozwalająca na odpowiedź na otrzymane wzmianki lub wiadomości. Odpowiedź jest typu Wzmianka.
Jeśli chcemy  otworzyć pole edycji odpowiedzi to wciskamy klawisz skrótu “Enter-y (1-3-4-5-6)” lub przechodzimy klawiszem Tab do okna dialogu “Odpowiedź” i wciskamy Enter.
Trzecią metodą jest wywołanie opcji “Odpowiedz” z podmenu „Tweets”.
Okno dialogu “Odpowiedz” zawiera 4 elementy kontrolne. Możemy się po między nimi przemieszczać wciskając „Tab (F3 lub Odstęp-4-5)” lub „Shift-Tab (Odstęp-F3 lub Odstęp-1-2)”.
1) Tweet? : To pole edycji do tworzenia wiadomości Tweet.
2) Znaki: Podobnie jak pasek statusu wyświetla informację o pozycji bieżącego znaku. Podaje numer znaku oraz maksymalną liczbę znaków. Na przykład: ‘Znak: 0/140T’.
3) Tweet: Przycisk pozwalający na opublikowanie wiadomości.
4) Anuluj: Przycisk pozwalający na anulowanie publikowania wiadomości.
Aby wysłać odpowiedź należy:
(1) Na osi czasu wybieramy wiadomość, na którą chcemy wysłać odpowiedź i wciskamy "Enter-y (punkty 1-3-4-5-6)".
(2) Okno dialogu “Odpowiedź” zostanie otwarte i pole edycji wiadomości “Tweet?” zostanie uaktywnione. W tym polu edycji znajdzie się już identyfikator osoby, do której chcemy wysłać odpowiedź.
Tweet? @robin
(3) Wpisujemy wiadomość i wciskamy "Enter".
(4) Gdy wiadomość zostanie opublikowana pojawi się informacja: "Tweet wysłany".
16.2.5.6. Informacja Tweet
Informacja Tweet dostarcza dwie funkcje. Jedna łączy adres URL z przeglądarką Internetową o ile wiadomość „Tweet” zawiera adres URL. Druga funkcja kopiuje zawartość wiadomości „Tweet”.
Aby wywołać „Informację Tweet” należy nacisnąć Enter na wskazanej wiadomości „Tweet”.
Okno dialogu “Tweet od Użytkownika” zawiera 3 elementy kontrolne. Możemy się po między nimi przemieszczać wciskając „Tab (F3 lub Odstęp-4-5)” lub „Shift-Tab (Odstęp-F3 lub Odstęp-1-2)”.
1) Zawartość: Reprezentuje zawartość wiadomości. 
2) URL: Lista adresów URL zawartych w wiadomości “Tweet”. Za pomocą klawiszy „Odstęp-1” i „Odstęp-4” możemy wybrać jeden z adresów i wcisnąć Enter. Spowoduje to uruchomienie przeglądarki Interentowej z tym adresem.	
3) Zamknij: Przycisk zamyka okno dialogu “Tweet od Użytkownika” i wraca do osi czasu. Możemy również posłużyć się klawiszami „F4” lub „Odstęp-e(punkty 1-5)” aby zamknąć to okno. 
Klawisze skrótów używane w oknie:
1) Początek oznaczania: "Enter-b (punkty 1-2)" 	
2) Zaznacz wszystko: Enter-a (punkt 1)
3) Kopiuj: Enter-c (punkty 1-4)
16.2.5.7. Dodaj do Ulubionych
Dodaj do Ulubionych jest funkcją pozwalającą na dodanie okreslonej wiadomości „Tweet” do listy ulubionych. Jej działanie jest podobne do funkcji „Ulubione”. Możemy dodać wiadomości do Ulubionych po to aby można je było łatwo później przeglądać.
Aby dodać wiadomość do Ulubionych należy:
(1) Na osi czasu przechodzimy do wiadomości, którą chcemy dodać do ulubionych. 
(2) Wciskamy "Enter-v (punkty 1-2-3-6)”. Lub za pomocą tabulatora przechodzimy do przycisku „Dodaj do Ulubionych” i wciskamy Enter. Możemy również uruchomić tę funkcję z podmenu „Tweet”. 
(3) Jeżeli operacja się powidła to pojawi się informacja potwierdzająca i Braille Sense powróci do osi czasu.
16.2.5.8. Lista Ulubionych
Ulubione wiadomości możemy przeglądać przywołując okno dialogu “Lista Ulubionych”. Aby to wykonać należy wcisnąć klawisz skrótu Enter-l (punkty 1-2-3)" lub uruchomić opcję “Lista Ulubionych” z podmenu “Tweets”.
„Lista Ulubionych” zawiera 4 elementy kontrolne. Możemy się po między nimi przemieszczać wciskając „Tab (F3 lub Odstęp-4-5)” lub „Shift-Tab (Odstęp-F3 lub Odstęp-1-2)”.
1) Lista Ulubionych: Ta lista zawiera ulubione wiadomości w kolejności ich zarejestrowania.
2) Następna Lista: Uruchomienie tej funkcji spowoduje odczytanie kolejnych 32 wiadomości. Można ją uruchomić klawiszem skrótu "Enter-n (punkty 1-3-4-5)" lub przyciskiem.
3) Usuń: Przycisk pozwalający na usunięcie wskazanej ulubionej wiadomości. Możemy użyć klawisza skrótu „Odstęp-d (punkty 1-4-5)” lub przycisku. 
4) Zamknij: Zamyko okno dialogu, podobnie jak "F4" lub “Odstęp-e (punkty 1-5)".
16.2.6. Zarządzanie śledzeniami
16.2.6.1. Śledź użytkownika
Ta funkcja pozwala na śledzenie wiadomości od danego użytkownika. Aby wywołać tę funkcje możemy wcisnąć „Backspace-a (punkt 1)” lub wywołać opcję „Śledź użytkownika” z menu „Śledź”.
Okno dialogu “Śledź Użytkownika” zawiera 3 elementy kontrolne. Możemy się po między nimi przemieszczać wciskając „Tab (F3 lub Odstęp-4-5)” lub „Shift-Tab (Odstęp-F3 lub Odstęp-1-2)”. 
1) Śledź Użytkownika?: Pole edycji pozwalające na wpisanie identyfikatora użytkownika, którego wypowiedzi chcemy śledzić.
2) Potwierdź: Przycisk akceptujący wybór użytkownika.
3) Anuluj: Przycisk pozwalający na anulowanie dodawania użytkownika.
Aby śledzić danego użytkownika należy:
(1) Gdy okno dialogu “Śledź Użytkownika” zostanie otwarte uaktywnione zostanie pole edycji: "Śledź użytkownika?"
(2) W tym polu edycji wpisujemy identyfikator użytkownika, który ma być śledzony i wciskamy Enter.
(3) Pojawi się wiadomość “Dodawanie Śledzenia” i Braille Sense rozpocznie próbę śledzenia.
(4) Jeśli śledzenie się powiedzie pojawi się informacja potwierdzająca i wrócimy do miejsca, z którego wywołaliśmy funkcję śledzenia.
16.2.6.2. Śledzenia
“Śledzenia” reprezentują wszystkich śledzonych przez nas użytkowników. 
Aby wywołać tę funkcje możemy wcisnąć „Backspace-l (punkty 1-2-3)” lub wywołać opcję „Śledzenia” z menu „Śledź”.
Okno dialogu “Śledzenia” zawiera 5 elementy kontrolne. Możemy się po między nimi przemieszczać wciskając „Tab (F3 lub Odstęp-4-5)” lub „Shift-Tab (Odstęp-F3 lub Odstęp-1-2)”. 
1) Śledzenia: Lista śledzonych użytkowników.
2) O mnie: Pole statyczne zawierające informację o śledzonym użytkowniku.
3) Następna Lista: Uruchomienie tej funkcji spowoduje odczytanie kolejnych 32 wiadomości. Można ją uruchomić klawiszem skrótu "Enter-n (punkty 1-3-4-5)" lub przyciskiem. 
4) Usuń Śledzenie: Przycisk usuwa śledzenie.
5) Zamknij: Zamyko okno dialogu, podobnie jak "F4" lub “Odstęp-e (punkty 1-5)". 
16.2.6.3. Usuń Śledzenie
“Usuń Śledzenie” to funkcja pozwalająca na usunięcie śledzenia wiadomości danego użytkownika. 
Można ją uruchomić w następujący sposób: 
(1) Wcisnąć "Backspace-l (punkty 1-2-3)" w “Oknie Tweet”.
(2) Za pomocą “Odstęp-4” lub “Odstęp-1” przechodzimy do śledzenia, które chcemy usunąć.
(3)  Wciskamy klawisz skrótu “Odstęp-d (punkty 1-4-5)” lub przechodzimy do przycisku „Usuń Śledzenie” i wciskamy Enter.
(4) Pojawi się wiadomość “Czy chcesz usunąć śledzenie? Tak” gdy wciśniemy Enter śledzenie zostanie usunięte. 
Jeśli chcemy anulować usunięcie to przed wciśnięciem klawisza Enter wciskamy odstęp aby zamienić przycisk „Tak” na przycisk „Nie” lub wciskamy klawisz F4 albo „Odstęp-e (punkty 1-5)”. 
16.2.6.4. Śledzący
“Śledzący” wskazuje na użytkowników, którzy nas śledzą.
Aby wywołać tę funkcje możemy wcisnąć „Backspace-e (punkty 1-5)” lub wywołać opcję „Śledzący” z menu „Śledź”.
Okno dialogu “Śledzący” zawiera 5 elementy kontrolne. Możemy się po między nimi przemieszczać wciskając „Tab (F3 lub Odstęp-4-5)” lub „Shift-Tab (Odstęp-F3 lub Odstęp-1-2)”. 
1) Śledzący: Lista śledzących nas użytkowników.
2) O mnie: Pole statyczne zawierające informację o śledzonym użytkowniku.
3) Następna Lista: Uruchomienie tej funkcji spowoduje odczytanie kolejnych 32 wiadomości. Można ją uruchomić klawiszem skrótu "Enter-n (punkty 1-3-4-5)" lub przyciskiem. 
4) Śledź użytkownika: Przycisk uruchamia śledzenie użytkownika.
5) Zamknij: Zamyka okno dialogu, podobnie jak "F4" lub “Odstęp-e (punkty 1-5)". 
16.2.7. Wiadomości Bezpośrednie
Wiadomości bezpośrednie pozwalają na wysyłanie i odbieranie wiadomości od jednej osoby.
Tylko użytkownicy, którzy wymieniają wiadomości mogą odczytywać wiadomości bezpośrednie. Wiadomości bezpośrednie mogą być wysyłane tylko do śledzących.
16.2.7.1. Wyślij Wiadomość Bezpośrednią
Wyślij Wiadomość Bezpośrednią jest funkcją pozwalającą na wysyłanie wiadomości do jednego z śledzących. Aby ją uruchomić należy wcisnąć klawisz skrótu „Enter-s (punkty 2-3-4)” lub z menu „Tweets” uruchomić opcję „Wyślij Wiadomość Bezpośrednią”.
Okno dialogu „Wyślij Wiadomość Bezpośrednią” zawiera 6 elementów kontrolnych. Możemy się po między nimi przemieszczać wciskając „Tab (F3 lub Odstęp-4-5)” lub „Shift-Tab (Odstęp-F3 lub Odstęp-1-2)”. 
1) Śledzący: Lista osób, które śledzą nasze wiadomości. Wybieramy z tej listy tego, do którego chcemy wysłać wiadomość.
2) Następna Lista: Uruchomienie tej funkcji spowoduje odczytanie kolejnych 32 wiadomości. Można ją uruchomić klawiszem skrótu "Enter-n (punkty 1-3-4-5)" lub przyciskiem.
3) Wiadomość: Pole edycji wiadomości do wysłania.
4) Znaki: Podobnie jak pasek statusu wyświetla informację o pozycji bieżącego znaku. Podaje numer znaku oraz maksymalną liczbę znaków. Na przykład: ‘Znak: 0/140T’.
5) Wyślij: Przycisk wysłania wiadomości. Wciśnięcie "Enter-s (dots 2-3-4)" lub klawisza "Enter" na tym przycisku wyśle wiadomość.
6) Zamknij: Zamyka okno dialogu, podobnie jak "F4" lub “Odstęp-e (punkty 1-5)".
Aby wysłać Wiadomość Bezpośrednią należy. 
(1) Uruchomić okno dialogu „Wyślij Wiadomość Bezpośrednią” i z listy śledzących wybrać adresata wiadomości.
(2) Jeśli na liście nie ma osoby, do której chcemy wysłać wiadomość to wciskając "Enter-n (punkty 1-3-4-5)", przejdziemy do następnych 32 pozycji.
(3) Przechodzimy tabulatorem do pola edycji “Wiadomość”.
(4) Wpisujemy wiadomość i wciskamy "Enter".
(5) Pojawia się informacja “Wysyłanie Wiadomości" i Wiadomość Bezpośrednia jest wysyłana. 
(6) Jeśli wysłanie zakończyło się powodzeniem pojawi się informacja “Transfer wiadomości ukończony” i wrócimy do listy śledzących w oknie dialogu “Wysyłanie Wiadomości Bezpośrednich”. 
16.2.7.2. Odebrana Wiadomość Bezpośrednia
Ta funkcja pozwala na odczyt wiadomości bezpośredniej.
Aby otworzyć menu wciskamy „Backspace-r (punkty 1-2-3-5)” lub otwieramy menu „Odebrane Wiadomości Bezpośrednie” z podmenu „Tweet”.
Okno dialogu „Odebrana Wiadomość Bezpośrednia” zawiera 4 elementy kontrolne. Możemy się po między nimi przemieszczać wciskając „Tab (F3 lub Odstęp-4-5)” lub „Shift-Tab (Odstęp-F3 lub Odstęp-1-2)”. 
1) Odebrane Wiadomości Bezpośrednie: To jest lista odebranych wiadomości bezpośrednich przedstawiana w kolejności ostatniej rejestracji. Wiadomości przedstawiane są w postaci „ID:Wiadomość”.
2) Następna Lista: Uruchomienie tej funkcji spowoduje odczytanie kolejnych 32 wiadomości. Można ją uruchomić klawiszem skrótu "Enter-n (punkty 1-3-4-5)" lub przyciskiem.
3) Odpowiedz: Pozwala na wysłanie odpowiedzi do autora wiadomości bezpośredniej. Tę funkcję można uruchomić klawiszem skrótu "Enter-y (dots 1-3-4-5-6)" lub wciskając "Enter" na tym przycisku.
4) Zamknij: Zamyka okno dialogu, podobnie jak "F4" lub “Odstęp-e (punkty 1-5)". 
16.2.7.3. Wysłane Wiadomości Bezpośrednie
Ta funkcja pozwala na przeglądanie wysłanych wiadomości bezpośrednich.
Aby uruchomić tą funkcję wciskamy „Backspace-m (punkty 1-3-4)” lub otwieramy menu „Wysłane Wiadomości Bezpośrednie” z podmenu „Tweet”.
Okno dialogu „Odebrana Wiadomość Bezpośrednia” zawiera 3 elementy kontrolne. Możemy się po między nimi przemieszczać wciskając „Tab (F3 lub Odstęp-4-5)” lub „Shift-Tab (Odstęp-F3 lub Odstęp-1-2)”. 
1) Wysłane Wiadomości Bezpośrednie: Lista wysłanych wiadomości w kolejności ich wysłania. „Wiadomość Bezpośrednia jest przedstawiana jako: „Wysyłający ID: Wiadomość”.
2) Następna Lista: Uruchomienie tej funkcji spowoduje odczytanie kolejnych 32 wiadomości. Można ją uruchomić klawiszem skrótu "Enter-n (punkty 1-3-4-5)" lub przyciskiem.
3) Zamknij: Zamyka okno dialogu, podobnie jak "F4" lub “Odstęp-e (punkty 1-5)". 
16.2.8. Używanie funkcji Wyszukaj
W programie „Twitter” możemy przeszukiwać widomość szukając zarówno użytkownika jak i poszczególnych słów.
Istnieje również opcja „Zapisz Szukany” pozwalająca na zapisanie najczęściej poszukiwanych słów.
16.2.8.1. Poszukiwanie globalne
Poszukiwanie globalne uruchamia szukanie wprowadzonego słowa lub użytkownika we wszystkich osiach czasu i podaje wyniki wyszukiwania. 
Aby uruchomić „Szukaj Globalnie” możemy posłużyć się klawiszem skrótu „Odstęp-f (punkty 1-2-4)” lub wywołać funkcję „Szukaj Globalnie” z menu „Szukaj”.
Okno dialogu „Szukaj Globalnie” zawiera 6 różnych elementów kontrolnych. Możemy się po między nimi przemieszczać wciskając „Tab (F3 lub Odstęp-4-5)” lub „Shift-Tab (Odstęp-F3 lub Odstęp-1-2)”.
1) Szukane słowo?: Pole edycji, w którym wpisujemy szukane słowo.
2) Następna Lista: Uruchomienie tej funkcji spowoduje odczytanie kolejnych 32 wiadomości. Można ją uruchomić klawiszem skrótu "Enter-n (punkty 1-3-4-5)" lub przyciskiem .
3) Wyniki poszukiwania: W tej liście znajdują sie wyniki wyszukiwania przedstawiane jako: "Użytkownik Id: wiadomość". Przycisk „Wyniki wyszukiwania” jest dostępny tylko wtedy gdy zostały znalezione jakieś elementy.
4) Śledź Użytkownika: Przycisk pozwalający na śledzenie wskazanego użytkownika. Ten przycisk będzie dostępny tylko wtedy gdy zostały znalezione jakieś elementy.
5) Potwierdź: Przycisk uruchamiający wyszukiwanie. 
6) Zamknij: Zamyka okno dialogu, podobnie jak "F4" lub “Odstęp-e (punkty 1-5)". 
Aby uruchomić śledzenie użytkownika należy:
(1) Gdy otworzymy okno dialogu „Szukaj Globalnie” pojawi się pole edycji „Szukaj Słowa”. Wpisujemy tu szukane słowo. 
(2) Po wciśnięciu Enter rozpocznie się szukanie słowa.
(3) Jeśli poszukiwanie zakończyło się sukcesem to wyniki poszukiwania zostaną automatycznie wyświetlone. Jeśli nic nie zostało znalezione pojawi się komunikat „Nie znaleziono” i wrócimy do pola edycji wprowadzania słowa do szukania.
(4) Po wynikach wyszukiwania możemy sie przemieszczać klawiszami „Odstęp-4” lub „Odstęp-1”. W ten sposób znajdujemy użytkownika, którego chcemy śledzić.
(5) Po wybraniu użytkownika wciskamy „Backspace-a (punkt 1)” aby uruchomić śledzenie.
16.2.8.2. Szukanie po Użytkownikach
„Szukanie po Użytkownikach” to funkcja pozwalająca na szukanie słów w wiadomościach użytkowników o określonym identyfikatorze i nazwie.
Aby uruchomić „Szukanie po Użytkowniach” wciskamy klawisz skrótu „Backaspace-f (punkty 1-2-4)” lub uruchamiamy opcję „Szukanie po Użytkownikach” z menu „Szukaj”.
Okno dialogu „Szukaj po Użytkownikach” zawiera 6 różnych elementów kontrolnych. Możemy się po między nimi przemieszczać wciskając „Tab (F3 lub Odstęp-4-5)” lub „Shift-Tab (Odstęp-F3 lub Odstęp-1-2)”.
1) Szukane słowo?: Pole edycji, w którym wpisujemy szukane słowo.
2) Następna Lista: Uruchomienie tej funkcji spowoduje odczytanie kolejnych 32 wiadomości. Można ją uruchomić klawiszem skrótu "Enter-n (punkty 1-3-4-5)" lub przyciskiem .
3) Wyniki poszukiwania: W tej liście znajdują sie wyniki wyszukiwania przedstawiane jako: "Użytkownik Id: wiadomość". Przycisk „Wyniki wyszukiwania” jest dostępny tylko wtedy gdy zostały znalezione jakieś elementy.
4) Śledź Użytkownika: Przycisk pozwalający na śledzenie wskazanego użytkownika. Ten przycisk będzie dostępny tylko wtedy gdy zostały znalezione jakieś elementy.
5) Potwierdź: Przycisk uruchamiający wyszukiwanie. 
6) Zamknij: Zamyka okno dialogu, podobnie jak "F4" lub “Odstęp-e (punkty 1-5)". 
Aby uruchomić śledzenie użytkownika należy:
(1) Gdy otworzymy okno dialogu „Szukaj Globalnie” pojawi się pole edycji „Szukaj Słowa”. Wpisujemy tu szukane słowo. 
(2) Po wciśnięciu Enter rozpocznie się szukanie słowa.
(3) Jeśli poszukiwanie zakończyło się sukcesem to wyniki poszukiwania zostaną automatycznie wyświetlone. Jeśli nic nie zostało znalezione pojawi się komunikat „Nie znaleziono” i wrócimy do pola edycji wprowadzania słowa do szukania.
(4) Po wynikach wyszukiwania możemy sie przemieszczać klawiszami „Odstęp-4” lub „Odstęp-1”. W ten sposób znajdujemy użytkownika, którego chcemy śledzić.
(5) Po wybraniu użytkownika wciskamy „Backspace-a (punkt 1)” aby uruchomić śledzenie.
16.2.8.3. Korzystanie z listy „Szukane słowa”
„Szukane słowa” zawiera listę najczęściej szukanych słów i pomaga szybciej przeszukiwać wiadomości „Tweet”.
Aby uruchomić funkcję „Szukane Słowa” wciskamy klawisz skrótu „Backaspace-w (punkty 2-4-5-6)” lub uruchamiamy opcję „Szukane Słowa” z menu „Szukaj”.
Okno dialogu „Szukaj po Użytkownikach” zawiera 6 różnych elementów kontrolnych. Możemy się po między nimi przemieszczać wciskając „Tab (F3 lub Odstęp-4-5)” lub „Shift-Tab (Odstęp-F3 lub Odstęp-1-2)”.
1) Lista słów: Zawiera zapisane poszukiwane słowa. 
2) Szukanie Globalne: Przeszukiwanie wszystkich osi czasu w poszukiwaniu wskazanego słowa.
3) Szukanie po Użytkownikach: Poszukiwanie po użytkownikach wybranego słowa.
4)  Dodaj szukane słowo: Dodaje nowe słowo do listy szukanych słów. 
5) Usuń szukane słowo: Usuwa szukane słowo z listy.
6) Zamknij: Zamyka okno dialogu, podobnie jak "F4" lub “Odstęp-e (punkty 1-5)". 
Aby zapisać szukane słowo należy:
(1) Otworzyć okno dialogu „Szukane słowa” wciskając „Enter-a”.
(2) Pojawi się pole edycji „Do zapisania”. 
(3) Wpisujemy słowo i wciskamy Enter.
(4) Gdy słowo zostanie zapisane pojawi się komentarz „Zapisano”.


Aby skasować słowo z listy szukanych słów należy:
(1) Wskazać słowo, które ma być skasowane posługując się klawiszami „Odstęp-4” lub „Odstęp-1”.
(2) Wcisnąć „Odstęp-d (punkty 1-4-5)” lub tabulatorem przejść do przycisku „Usuń Słowo” i wcisnąć Enter.
(3) Po pojawieniu się wiadomości „Czy chcesz skasować? Tak” wciskamy Enter lub Odstęp i Enter aby zmienić odpowiedź na Nie i anulować kasowanie. Po skasowaniu słowa lub anulowaniu kasowania wrócimy do listy szukanych słów.
16.2.9. Dodatkowe funkcje
16.2.9.1. Przeglądanie i edycja informacji osobistych 
Okno dialogu „Informacje Osobiste” zawiera funkcje pozwalające na sprawdzenie i poprawienie informacji zawartych w koncie użytkownika.
Aby otworzyć okno dialogu „Informacje Osobiste” wciskamy „Enter-i (punkty 2-4)” lub uruchamiamy opcję „Informacje Osobiste” w podmenu „Plik”.
Okno dialogu „Informacje Osobiste” zawiera 8 różnych elementów kontrolnych. Możemy się po między nimi przemieszczać wciskając „Tab (F3 lub Odstęp-4-5)” lub „Shift-Tab (Odstęp-F3 lub Odstęp-1-2)”.
1) Nazwa
2) Identyfikator ID
3) Strona domowa
4) O mnie
5) Licznik Śledzeń
6) Licznik Śledzących
7) Edytuj
8) Zamknij
W oknie dialogu „Informacje Osobiste” możemy edytować: nazwę, stronę domową oraz informacje „O mnie”. Aby dokonać modyfikacji tych informacji należy: 
(1) Po otwarciu okna dialogu informacji osobistych przejść tabulatorem do przycisku „Edytuj”.
(2) Wcisnąć Enter aby otworzyć okno dialogu zawierające: pole edycji „Nazwa”, komputerowe pole edycji „Strona domowa”, pole edycji „O mnie”, przycisk „Zapisz” oraz przycisk „Zamknij”.
(3) Wpisać nowe informacje w wymienionych polach przechodząc tabulatorem pomiędzy nimi.
(4) Wcisnąć przycisk „Zapisz”. Pojawi sie napis „Uaktualnianie informacji użytkownika”.
(5) Gdy informacja zostanie uaktualniona pojawi się napis „Zapis kompletny” i powrócimy do okna dialogu informacji osobistych.
16.2.9.2. Zapis Bieżącej Osi Czasu
„Zapisz Bieżącą Oś Czasu” to funkcja pozwalająca na zapisanie wszystkich bieżących osi czasu. 
Aby otworzyć okno dialogu „Zapisz Bieżącą Oś Czasu” wciskamy „Odstęp-s (punkty 2-3-4)” woknie „Tweet”  lub uruchamiamy opcję „Zapisz Bieżącą Oś Czasu” w podmenu „Plik”.
Okno dialogu „Informacje Osobiste” zawiera 4 różne elementy kontrolne. Możemy się po między nimi przemieszczać wciskając „Tab (F3 lub Odstęp-4-5)” lub „Shift-Tab (Odstęp-F3 lub Odstęp-1-2)”.
1) Nazwa Pliku: pole edycji z listą rozwijaną. Możemy tu wpisać nazwę pliku lub wybrać ją z listy. Domyślenie jest nazwa osi czasu z datą. Na przykład: „Domowa Oś Czasu 20110310”.
2) Potwierdź: przycisk uruchamiający zapis osi czasu. 
3) Anuluj: przycisk anulujący zapis i zamykający okno dialogu zapisywania osi czasu. 
4) Lista Plików: lista zawierająca dostępne foldery i pozwalająca na zmianę miejsca zapisu danych.
Poniżej znajduje się lista klawiszy wykorzystywanych do poruszania się po liście plików:
Przejdź do poprzedniej pozycji: strzałka przewijania w górę (Odstęp-1)
Przejdź do następnej pozycji: strzałka przewijania w dół (Odstęp-4)
Przejście do początku listy: Ctrl-Home (Odstęp-1-2-3)/ Home (Odstęp-1-3)
Przejściena koniec listy: Ctrl-end (Odstęp-4-5-6)/ End (Odstęp-4-6)
Wejście do wskazanego folderu: Enter
Wyjście z folderu: Backspace
Aby zapisać bieżącą oś czasu należy” 
(1) W oknie „Tweet” wcisnąć „Odstęp-s (punkty 2-3-4)”. Pojawi się pole edycji „Nazwa Pliku”. 
(2) Wpisujemy nazwę pod jaką chcemy zapisać oś czasu i wciskamy Enter.
(3) Jeśli folder nie zostanie zmieniony to oś czasu zostanie zapisana w "/flashdisk/My Documents". 
16.2.10. Gorące klawisze programu Twitter
Wyloguj: Enter-g (punkty 1-2-4-5)
Informacje Osobiste: Enter-I (punkty 2-4)
Zapisz bieżącą oś czasu: Odstęp-s (punkty 2-3-4)
Domowa Oś Czasu: Enter-h (punkty 1-2-5)
Oś Czasu Przyjaciół: Enter-f (punkty 1-2-4)
Oś Czasu Użytkownika: Enter-u (punkty 1-3-6)
Oś Czasu Bieżącego Użytkownika: Backspace-u (punkty1-3-6)
Oś Czasu Wzmianek: Enter-m (punkty 1-3-4)
Cytowane przeze mnie: Backspace-b (punkty 1-2)
Cytowane do mnie: Backspace-t (punkty 2-3-4-5)
Moje cytowania: Backspace-o (punkty 1-3-5)
Tweet: Enter-t (punkty 2-3-4-5)
Usuń Tweet: Odstep-d (punkty 1-4-5)
Cytat: Enter-e (punkty 1-5)"
Odpowiedz: Enter-y (punkty 1-3-4-5-6)
Dodaj do ulubionych: Enter-v (punkty 1-2-3-6)
Ulubione: Enter-l (punkty 1-2-3)
Wyślij Widomość Bezpośrednią: Enter-s (punkty 2-3-4)
Wysłana Wiadomość Bezpośrednia: Backspace-m (punkty 1-3-4)
Odebrana Wiadomość Bezpośrednia: Backspace-r (punkty 1-2-3-5)
Śledź Użytkownika: Backspace-a (punkt 1)
Śledzenia: Backspace-l (punkty 1-2-3)
Śledzący: Backspace-e (punkty 1-5)
Szukanie Globalne: Odstep-f (punkty 1-2-4)
Szukanie po Użytkownikach: Backspace-f (punkty 1-2-4)
Lista Szukanych Słów: Backspace-w(punkty 2-4-5-6) 
Następna Lista: Enter-n (punkty 1-3-4-5)
Odśwież: Enter-r (punkty 1-2-3-5)
Wyjście: Odstep-z (punkty 1-3-5-6)

Przejdź do następnej wiadomości Tweet: Odstep-4 
Przejdź do poprzedniej wiadomości Tweet: Odstep-1
Przejdź do pierwszej wiadomości Tweet: Odstep-1-2-3
Przejdź do ostatniej wiadomości Tweet: Odstep-4-5-6
Przejdź o poprzednie 32 elementy: Odstep-1-2-6
Przejdź o następne 32 elementy: Odstep-3-4-5

Przejdź do poprzedniego elementu: strzałka w górę (Odstep-1)
Przejdź do następnego elementu: strzałka w dół (Odstep-4)
Przejście do początku listy: Ctrl-home (Odstep-1-2-3)/ Home (Odstep-1-3)
Przejście do końca listy: Ctrl-end (Odstep-4-5-6)/ End (Odstep-4-6)
Wejście do wybranego folderu: Enter
Wyjście z folderu: Backspace
16.3. Google talk
Google Talks jest jednym z komunikatorów umożliwiających tekstowe oraz głosowe konwersacje jak również możliwości odbierania i wysyłania plików. Zawiera podobne funkcje jak program MSN.
Google Talk pozwala na wymiane informacji w czasie rzeczywistym z osobami zarejestrowanymi w usłudze.
1) Aby uruchomić funkcję Google Talk należy:
2) W menu głównym użyć klawisza skrótu „c (punkty 1-4)” lub przejść do „Sieci Społecznościowe” i wcisnąć Enter aby otworzyć podmenu.
16.3.1. Uruchomienie Google Talk
Aby móc korzystać z Google Talk wymagane jest posiadanie konta Gmail. Konto to można założyć na stronie (http://gmail.google.com). 
Drugim warunkiem jest aktywne połączenie z Internetem.
16.3.1.1. Logowanie
Po uruchomieniu komunikatora „Gogle Talk” uruchomione zostanie okno dialogu logowania. Zawiera ono następujące elementy:
1) E-mail: Komputerowe pole edycji
2) Hasło: Komputerowe pole edycji
3) Zapamiętaj: Pole wyboru
4) Zapisz hasło: Pole wyboru
5) Automatycznie zaloguj: Pole wyboru
6) Zaloguj: Przycisk
7) Anuluj: Przycisk
Po elementach okna dialogu logowania możemy sie przemieszczać klawiszami „Tab” (F3 lub „Odstęp-4-5”) lub „Shift-Tab” („Odstęp-F3” lub „Odstęp-1-2”).
1) E-mail: komputerowe pole edycji pozwalające na wpisanie konta Gmail.
2) Hasło: komputerowe pole edycji pozwalające na wpisanie hasła do konta.
3) Zapamiętaj: pole wyboru pozwalające na zapamiętanie parametrów logowania. Oznaczamy to pole wyboru odstępem.
4) Zapisz hasło: pole wyboru pozwalające na zapisanie hasła do konta. Oznaczamy to pole wyboru odstępem.
5) Automatycznie zaloguj: pole wyboru włączające automatyczne logowanie. Oznaczamy to pole wyboru odstępem.
6) Gdy jest ono oznaczone to za każdym razem gdy uruchomimy „Google Talk” zrejestrowani zostaniemyw usłudze bez okna logowania.
7) Zaloguj: przycisk uruchamiający logowanie.
8) Anuluj: przycisk anulujacy logowanie i zamykający program „Google Talk”.
Procedura logowanie w usłudze „Google Talk” wygląda następujaco”
1) Po pojawieniu się okna dialogu logowania znajdziemy sie w komputerowym polu edycji „E-mail”. Wpisujemy adres konta Gmail.
2) Wciskamy Tab aby przejść do pola edycji „Hasło”. Wpisujemy hasło za pomocą brajla komputerowego.
3) Wciskamy Enter aby uruchomić logowanie. 
4) Po uruchomieniu logowania pojawi się komunikat „ Logowanie, proszę czekać”  a po zalogowaniu komunnikat „Tworzenie listy kontaktów”. Po chwili wyświetlona zostanie lista kontaktów. Jeśli nastąpią problemy z logowaniem pojawi się komunikat „Błąd połączenia sprawdź status sieci.” i zostaniemy przeniesieni do przycisku „Zaloguj”.
Gdy pojawi się lista kontaktów to zostanie ona przedstawiona w postaci: „(Status) ID XX/YY” (w brajlu) oraz „nazwa, status, XX/YY” w mowie. Gdzie „YY” oznacza całkowitą liczbę kontaktów, „XX” bieżący numer kontaktu. Jeśli dana osoba jest online to jej status w brajlu zostanie przedstawiony jako „NLN” a w mowie określony jako „online”. Jeśli osoba jest offline to jej status w brajlu będzie określony jako „FLN”, w mowie „offline”. W przypadku „idle” zarówno w brajlu jak i w mowie podanie zostanie ta sama wiadomość „idle”.
Po liście kontaktów przemieszczamy się wciskając:
Przejdź do następnego kontaktu: Odstep-4 
Przejdź do poprzedniego kontaktu: Odstep-1
Przejdź do pierwszego kontaktu: Odstep-1-2-3
Przejdź do ostatniego kontaktu: Odstep-4-5-6
Przejdź wstecz o 32 elementy: Odstep-1-2-6
Przejdź w przód o 32 elementy: Odstep-3-4-5
16.3.1.2. Wylogowanie i wyjście
„Wyloguj” to komenda pozwalająca na zamknięcie konta i powrotu do okna logowania. Aby uruchomić tę opcję należy wcisnąć klawisz skrótu „Enter-l (punkty 1-2-3)” lub klawisz Enter na opcji „Wyloguj” w menu „Plik”.
Zamknięcie programu Google Talk nastąpi po wciśnieciu klawisza skrótu „Odstęp-z (punkty 1-3-5-6)”.
16.3.2. Zarządzanie kontaktami
Po pierwszym zalogowaniu się do usługi „Google Talk” lista kontaktów będzie pusta. Ten rozdział zawiera szczegółową informację o tym jak dodawać czy usuwać kontakty.
16.3.2.1. Dodaj Kontakt
Ta funkcja pozwala na dodanie nowego kontaktu do listy.
Aby ją uruchomić należy wcisnąć klawisz skrótu „Backspace-q (punkty 1-2-3-4-5)” lub z menu „Kontakty” wybrać opcje „Dodaj kontakt”.
Okno dialogu dodawania kontaktu zawiera 3 elementy.
1) E-mail: Komputerowe pole edycji
2) Potwierdź: przycisk
3) Anuluj: przycisk
Po elementach okna dialogu możemy sie przemieszczać klawiszami „Tab” (F3 lub „Odstęp-4-5”) lub „Shift-Tab” („Odstęp-F3” lub „Odstęp-1-2”).
1) E-mail: to pole edycji pozwala na podanie adresu użytkownika, którego chcemy dodać do listy konmtaktów.
2) Potwierdź: to przycisk, który akceptuje zmiany.
3) Anuluj: to przycisk anulujący dodawanie.
Sposób dodawania kontaktu wygląda następująco:
1) W oknie kontaktów wciskamy klawisz skrótu „Backspace-q (1-2-3-4-5)”.
2) Wpisujemy adres e-mail kontaktu, który chcemy dodać i wciskamy Enter.
Po dodaniu kontaktu pozostanie on nieaktywny do czasu akceptacji przez dodawanego użytkownika prośby o dodanie do naszej listy.
16.3.2.2. Kasowanie kontaktu
Kasowanie kontaktu pozwala na usunięcie kontaktu z listy i zamkniecie możliwości przesyłania informacji do i od niego.
Aby usunąć kontak z listy należy:
1) Wybrać kontakt na liscie kontaktów.
2) Wcisnąć klawisz skrótu „Odstęp-d(1-4-5)” lub wcisnąć Enter na opcji „Skasuj Kontakt” w menu „Kontakty”.
3) Po pojawieniu się komunikatu „Czy skasować kontakt XXX?” 
Jeśli chcemy anulowac kasowanie to po pojawieniu się komunikatu wciskamy odstęp aby zamienić odpowiedź na „Nie” i wciśnij Enter.
16.3.2.3. Blokowanie kontaktu
Ta funkcja pozwala na zablokowanie kontaktu tak aby nie były odbierane wiadomości przez niego przesyłane oraz aby nie był widziany przez niego nasz status. Ta funkcja ma troszkę inne działanie niż funkcja usunięcia kontaktu gdyż po usunięciu kontaktu znika z listy jakakolwiek informacja o nim. Po zablokowaniu nadal na liście znajduje się informacja o kontakcie.
Aby zablokować informacje od kontaktu należy:
1) Przejść do kontaktu, który chcemy zablokować.
2) Nacisnąć „backspace-b (punkty 1-2)” lub wcisnąć „Enter” na opcji „Zablokuj kontakt” w menu „Kontakty”.
3) Pojawi się wiadomość: „Zablokować kontakt XXX? Tak” gdzie XXX identyfikuje wybrany do zablokowania kontakt. Jeśli wciśniemy Enter to kontakt zostanie zablokowany. Jeśli wcisniemy Odstęp a potem Enter to anulujemy blokowanie.
16.3.2.4. Zarządzanie listą zablokowanych kontaktów.
Na liście zablokowanych kontaktów możemy usunąć blokowanie.
Aby przywołać okno dialogu blokowania należy wcisnąć klawisz skrótu „Backspace-m (punkty 1-3-4)” lub wcisnąć Enter na opcji „Zarządzanie listą zablokowań” w menu „Kontakty”.
Okno dialogu listy zablokowań zawiera 3 elementy kontrolne. 
1) E-mail: lista
2) Odblokuj: przycisk
3) Anuluj: przycisk
Po elementach okna dialogu blokowania możemy sie przemieszczać klawiszami „Tab” (F3 lub „Odstęp-4-5”) lub „Shift-Tab” („Odstęp-F3” lub „Odstęp-1-2”).
1) E-mail: lista zawierająca zablokowane kontakty
2) Odblokuj: Przycisk odblokowujący wybrany kontakt
3) Anuluj: Przycisk anulujący zarządzanie blokowaniami
Aby odblokować kontakt należy:
1) Na liście kontaktów wcisnąć klawisz skrótu „Backspace-m (punkty 1-3-4)” . Pojawi się lista zablokowanych kontaktów.
2) Przejść do kontaktu, który chcemy odblokować za pomocą klawiszy „Odstęp-4” i „Odstęp-1” i wcisnąć Enter.
3) Wybrany kontakt zostanie odblokowany.
16.3.2.5. Informacja o kontakcie
To funkcja pozwalająca na odczytanie informacji o danych identyfikacyjnych kontaktu takich jak identyfikator, adres E-mail czy status. Aby uruchomić tę funkcję należy przejść do kontaktu, który nas interesuje i wcisnąć „Enter-i (punkty 2-4)” lub wywołać opcję „Informacja o kontakcie” z menu „Kontakty”.
Okno dialogu „Informacja o kontakcie” zawiera dwa elementy kontrolne.
1) Informacja o kontakcie: pasek statusu
2) Zamknij: przycisk
Po elementach okna dialogu blokowania możemy sie przemieszczać klawiszami „Tab” (F3 lub „Odstęp-4-5”) lub „Shift-Tab” („Odstęp-F3” lub „Odstęp-1-2”).
Pasek statusu „Informacja o kontakcie” zawiera kilka różnych elementów, po których możemy się przemieszczać strzałkami „Odstęp-1” i „Odstęp-4”.
1) Następujące elementy znajdują się w informacjach o kontacie:
2) Imię: tu podawana jest informacja ustawiona w polu „Mój status opcji”.
3) E-mail: podaje adres e-mail konta.
4) Chat: podaje informację czy Chat jest dozwolony czy nie.
5) Udostępnianie plików: zawiera informację o dozwolonym lub nie transferze plików.
6) Chat Głosowy: podaje informację czy Chat Głosowy jest dozwolony czy nie.
7) Status kontatku: podaje bieżącą relację kontaktu taką jak „zakaceptowany” lub „standby”.
8) Zamknij: przycisk zamykający okno dialogu.
16.3.2.6. Zarządzanie listą kontaktów
Gdy jesteśmy zalogowani w sieci i otrzymamy od kogoś prośbę o dodanie do kontaktów to pojawi się okno dialogu pozwalające na akceptację dodania lub nie. Jeśli nie jestśmy zalogowani w sieci to prośba o dodanie do listy kontaktów zostanie przechowana na serwerze do czasu naszego ponownego zalogowania. Po naszym zalogowaniu prośba o dodanie pojawi się w menu zarządzania kontaktami. Zarządzanie listą kontaktów pozwala na akceptację lub odrzucenie prośby o dodanie kontaktu do listy.
Aby otworzyć okno dialogu zarządzania kontaktami należy wcisnąć gorący klawisz “Enter-p (punkty 1-2-3-4)” lub uruchomić opcję „Zarządzaj Zaproszeniami Kontaktów” z menu „Kontakty”.
Okno dialogu „Zarządzanie listą kontaktów” zawiera 4 elementy kontrolne.
1) E-mail: pole listy
2) Akceptuj: przycisk
3) Odrzuć: przycisk
4) Zamknij: przycisk
Po elementach okna dialogu blokowania możemy sie przemieszczać klawiszami „Tab” (F3 lub „Odstęp-4-5”) lub „Shift-Tab” („Odstęp-F3” lub „Odstęp-1-2”).
1) E-mail: zawiera listę kontaktów proszących o dodanie
2) Akceptuj: przycisk pozwalający na dodanie wybranego kontaktu do listy
3) Odrzuć: przycisk odrzucający prośbę kontaktu
4) Zamknij: przycisk zamykający okno dialogu
Aby dodać do listy kontakt lub odrzucić jego prośbę należy:
1) Przywołać okno dialogu wciskając „Enter-p (punkty 1-2-3-4)”
2) Wybrać kontakt, który chcemy dodać lub odrzucić.
3) Wciskając „Tab (F3 lub Odstęp-4-5)” przejść do przycisku „Akceptuj” lub „Odrzuć” i wcisnąć Enter.
16.3.3. Uruchomienie Chat
Ta funkcja pozwala na uruchomienie konwersacji Chat polegającej na wysyłaniu i odbieraniu wiadomości tekstowych z zarejestrowanymi kontaktami. Chat jest możliwy tylko wtedy gdy jesteśmy zalogowani w Internecie.
Jeśli chcemy wysłać wiadomość to wciskamy klawisz skrótu „Enter-s (punkty 2-3-4)” lub wybieramy kontakt, z którym chcemy rozamawiać na liście kontaktów i wciskamy Enter. Można też wywołać podmenu „Akcje” z menu „Kontakty” wybrać opcję „Uruchom Chat” i wcisnąć Enter.
Okno dialogu „Chat” zawiera:
1) Tekst: pole edycji
2) Historia: tylko do odczytu
Po elementach okna dialogu blokowania możemy sie przemieszczać klawiszami „Tab” (F3 lub „Odstęp-4-5”) lub „Shift-Tab” („Odstęp-F3” lub „Odstęp-1-2”).
1) W polu „Tekst”: wpisujemy treść wiadomości, którą chcemy wysłać.
2) Pole edycji tylko do odczytu „Historia” zawiera widomości wysłane i otrzymane w porządku chronologicznym. Wiadomości są poprzedzane informacją o wysyłającym.
Po widomościach zawartych w oknie Historia możemy przechodzić w następujący sposób:
Poprzednia wiadomość: „Odstęp-1”
Następna wiadomość: „Odstęp-4”
Pierwsza wiadomość: „Odstęp-1-2-3”
Ostatnia wiadomość: „Odstęp-4-5-6”
Aby przejść do listy kontaktów podczas Chat i uruchomić nową rozmowę wciskamy „Enter-t (punkty 2-3-4-5)” lub z podmenu „Akcje” wybieramy „Lista Kontaktów” i wciskamy Enter. Gdy wybierzemy kontakt i wcisniemy Enter otwarte zostanie nowe okno rozmowy Chat.
Gdy są prowadzone dwie rozmowy to możemy pomiędzy nimi przechodzić gorącymi klawiszami.
Poprzednie okno Chat: „Odstęp-2-3”
Następne okno Chat: „Odstęp-5-6”
Można też przechodzić pomiędzy oknami wywołując odpowiednie opcje z menu „Akcje”.
Na liście kontaktów wciskając „Enter-t (punkty 2-3-4-5)” przechodzimy do okna, w którym prowadziliśmy ostatnią rozmowę. Możemy też tam przejść wywołując opcję „Przejdź do ostatniego Chat” z menu „Akcje”.
Aby wyjść z Chat wciskamy „Odstęp-z (punkty 1-3-5-6)”, „Odstęp-e (punkty 1-5)” lub wywołujemy opcję „Wyjście” z menu „Plik”.
16.3.4. Uruchom Chat głosowy
Chat głosowy pozwala na prowdzenie rozmowy z wybranym kontaktem za pomocą głosu. Rozmowa jest prowadzona w czsie rzeczywistym tak jak przy użyciu telefonu. Można rozmawiać tylko z jedną osobą. Warunkiem prowadzenia rozmowy jest aktywne połączenie z Internetem. Podczas rozmowy głosowej można również wywysłać i odbierać wiadomości tekstowe.
Aby uruchomić rozmowę głosową należy:
(1) Wybrać kontakt, z którym chcemy rozmawiać i wcisnąć „Enter-h (punkty 1-2-5)” lub uruchomić opcję „Uruchom Chat głosowy” z menu „Akcje”.
(2) Pojawi się wiadomość „Dzwonienie” i prośba o odebranie po stronie osoby, do której dzwonimy. Rozmowa rozpocznie się natychmiast po otrzymaniu akceptacji połączenia.
Rozmowę głosowa można również rozpocząć podczas wymiany informacji tekstowych. Podobnie, jak na liście kontaktów, wciskamy „Eter-h (punkty 1-2-5)” aby uruchomić rozmowę.
Jeśli wciśniemy Enter na przycisku „Anuluj” lub „Odstęp-e (punkty 1-5)” albo „F4” to anulujemy rozmowę.
Gdy ktoś nas poprosi o rozmowę to możemy zaakceptować lub odrzucić prośbę w następujący sposób.
(1) Gdy ktoś nas prosi o rozmowę to pojawi się wiadomość „dzwonienie od XXX? Akceptuj”. XXX to identyfikator rozmówcy.
(2) Gdy wciśniemy Enter to rozmowa zostanie rozpoczęta, a jeśli wciśniemy Odstęp i Enter to odrzucimy żądanie.
16.3.5. Wysyłanie i odbieranie plików
Program Google Talk pozwala na wysyłanie i odbieranie plików. Dzięki temu możemy wysłać plik do rozmówcy lub odebrać wysyłany przez niego.
16.3.5.1. Wysłanie pliku
Ta funkcja wysyła plik do jednego z naszych kontaktów. Można wysłać kilka plików prowadząc jednocześnie rozmowę.
Aby wysłać plik należy:
(1) Z listy kontaktów wybrać osobę do której chcemy wysłać plik i wcisnąć Enter.  
(2) Wcisnąć klawisz „Enter-f (punkty 1-2-4)” lub uruchomić opcję „Wyślij plik” z menu „Akcje”.
(3) Z pojawiającej się listy wybrać plik do wysłania. (Po liście plików poruszamy się strzałkami, aby wejść w wybrany folder wciskamy Enter a aby wyjść o poziom wyżej wciskamy Backspace.)
(4) Po wybraniu pliku wciskamy Enter.
Jeśli chcemy wysłać więcej niż jeden plik jednocześnie to oznaczamy pliki do wysłania klawiszem odstępu. Mozna też oznaczyć fragment listy wciskając Enter-b (punkty 1-2) aby rozpocząć oznaczanie. Jeśli chcemy wysłać wszystkie pliki znajdujące się w danym folderze to wciskamy Enter-a (punkt-1).
W oknie dialogu Chat podczas wysyłania plików pojawi się informacja o stanie wysyłania. Będzie miała ona postać: „Wysyłanie: Akceptowanie w toku XX plik, nazwa pliku”. XX oznacza liczbę plików do wysłania.
Jeśli po stronie odbiorcy wysyłanie zostanie zaakceptowane to stan wysyłania będzie przedstawiony na liście „Informacja o wysyłanych /odbieranych plikach”.
Jeśli wysyłanie zostanie ukończone to w informacji o wysyłanych lub odbieranych plikach pojawi się wiadomość „Wysłano: XX plik, nazwa pliku.”
Jeśli chcemy przerwać wysyłanie plików to na liście informacji o wysyłanych plikach przechodzimy do pliku, którego wysyłanie chcemy przerwać i wciskamy „Odstęp-e (punkty 1-5)” lub klawisz F4.  Odpowiednia informacja o anulowaniu wysyłania pliku pojawi się na liście.
16.3.5.2.  Odbiór pliku
Dzięki tej funkcji możemy odbierać pliki od innych użytkowników. Można odbierać wiele plików w tym samym czasie oraz niezależnie prowadzić konwersację.
Aby odebrać plik należy.
(1) Gdy otrzymamy prośbę o odebranie pliku to pojawi się wiadomość „XXX wysyła plik”. Okno Chat zostanie uruchomione i wybrane zostanie pole listy „Informacja o odbieranych plikach”.
(2) Na liście tej podana zostanie informacja „Odbieranie: trwa akceptowanie XX nazwa pliku”. XX oznacza liczbę plików oczekujących na odbiór.
(3) Jeśli chcemy akceptować odbiór to wciskamy Enter i odbieranie zostanie uruchomione.
Po rozpoczęciu odbierania informacja o odbieranym pliku znajdzie się na liście informacji o odbieranych plikach. 
(4) Zakończenie odbierania oznajmione zostanie informacją „Odbiór: ukończony XX Plik, nazwa pliku.”
Jeśli chcemy przerwać odbieranie plików to na liście informacji o odbieranych plikach przechodzimy do pliku, którego odbieranie chcemy przerwać i wciskamy „Odstęp-e (punkty 1-5)” lub klawisz F4.  Odpowiednia informacja o anulowaniu odbierania pliku pojawi się na liście.
16.3.6. Inne funkcje
Program Talk w BrailleSensie posiada dodatkowe funkcje takie jak „Zapis konwersacji” czy „Eksport” lub „Import” listy kontaktów.
16.3.6.1. Zapisz konwersację
Ta funkcja pozwala na zapisanie treści konwersacji w pliku tekstowym.
Aby ją uruchomić należy w oknie konwersacji wcisnąć gorący klawisz „Odstęp-s (punkty 2-3-4)” lub wybrać opcję „Zapisz Konwersację” z menu „Plik”.
Okno dialogu zapisu konwersacji zawiera 4 elementy kontrolne.
1. Nazwa pliku: pole edycji listy rozwijanej
2. Potwierdź: przycisk
3. Anuluj: przycisk
4. Lista plików: pole listy
Po elementach okna dialogu możemy sie przemieszczać klawiszami „Tab” (F3 lub „Odstęp-4-5”) lub „Shift-Tab” („Odstęp-F3” lub „Odstęp-1-2”).
1. Nazwa pliku: to pole edycji pozwala na wpisanie nazwy pliku, w którym zapisanie zostanie konwersacja.
2. Potwierdź: przycisk akceptujący ustawienia i uruchamiający zapis.
3. Anuluj: przycisk przerywający zapis i zamykający to okno dialogu.
4. Lista plików: To pole listy pozwalające na wybór ścieżki zapisu.
Po liście plików możemy się przemieszczać przy pomocy:
Przesunięcie na poprzednią pozycje: strzałka w górę (odstęp-1) lub lewy przycisk przewijania.
Przesunięcie na następną pozycje: strzałka w dół (odstęp-4) lub prawy przycisk przewijania.
Przesunięcie na początek listy: „Ctrl-home (odstęp-1-2-3)”
Przesunięcie na początek listy: „Ctrl-end (odstęp-4-5-6)”
Otwarcie wskazanego folderu: Enter
Wyjście na wyższy poziom: Backspace
Aby zapisać konwersację należy:
1. W oknie konwersacji wcisnąć „Odstęp-s (punkty 2-3-4)”.
2. Wpisać nazwę pliku.
3. Jeśli nie zmienimy domyślnego folderu konwersacja zostanie zapisana w „\flashdisk\My Documents”..
16.3.6.2. Zarządzanie konwersacją Chat
Ta funkcja pozwala na przeglądanie przebiegu konwersacji w dwóch oknach. Pozwala na przełączanie pomiędzy oknami, oraz sprawdzanie statusu wysyłania lub odbierania plików. Aby uruchomic tę funkcję będąc na liście kontaktów wciskamy klawisz skrótu „Enter-m (punkty 1-3-4)”. Lub wywołujemy ją z menu „Akcje”.
Okno dialogu „Zarządzanie Chat” zawiera 5 elementów kontrolnych.
1. Lista Chat: pole listy
2. Status wysyłanego pliku: pole statusu
3. Przjedź do Chat: przycisk
4. Zamknij Chat: przycisk
5. Anuluj: przycisk
Po elementach okna dialogu możemy sie przemieszczać klawiszami „Tab” (F3 lub „Odstęp-4-5”) lub „Shift-Tab” („Odstęp-F3” lub „Odstęp-1-2”).
1) Lista Chat zawiera listę prowadzonych aktualnie konwersacji. Po elementach tej listy poruszamy się klawiszami „Odstęp-1” i „Odstęp-4”. Aby wybrać okno jednej z konwersacji wciskamy Enter.
2) Status wysyłanego pliku zawiera pasek statusu, który jest aktywny tylko podczas wysyłania lub odbierania plików.
3) Przejdź do Chat to przycisk pozwalający na przejście do okna wskazanej konwersacji.
4) Zamknij Chat to przycisk zamykający wskazaną konwersację oraz jej okno.
5) Anuluj to przycisk zamykający okno dialogu zarządzania konwersacjami Chat.
16.3.6.3. Znajdź
Ta funkcja pozwala na odnalezienie dowolnego słowa w treści prowadzonej konwersacji. Jest ona bardzo przydatna w sytuacji gdy jest wysyłanych i odbieranych wiele wiadomości.
Aby uruchomić tę funkcję należy w oknie konwersacji Chat wcisnąć „Odstęp-f (punkty 1-2-4)” lub wywołać opcję „Znajdź” z menu „Edycja”.
Okno dialogu „Znajdź” zawiera 4 elementy kontrolne.
1) Tekst do znalezienia: pole edycji
2) Kierunek szukania: przycisk
3) Potwierdź: przycisk
4) Anuluj: przycisk
Po elementach okna dialogu możemy sie przemieszczać klawiszami „Tab” (F3 lub „Odstęp-4-5”) lub „Shift-Tab” („Odstęp-F3” lub „Odstęp-1-2”).
1) Tekst do znalezienia to pole edycji, w którym wpisujemy szukane słowo.
2) Kierunek szukania to przycisk pozwalajacy na określenie czy szukanie ma być do przodu czy do tyłu. Stan przycisku zmieniamy klawiszem Odstępu lub klawiszem Backspace.
3) Potwierdź to przycisk potwierdzający ustawienia i uruchamiający szukanie słowa.
4) Anuluj to przycisk zamykający okno dialogu szukania.
Aby uruchomić szukanie słowa w oknie konwersacji należy:
1) Wcisnąć „Odstęp-f (punkty 1-2-4)”.
2) Wpisać szukane słowo i wcisnąć Enter
3) Po wciśnięciu klawisza Enter rozpocznie się szukanie słowa do końca konwersacji.
Zmiana kierunku mzukania może być ustawiona za pomocą przycisku „Kirunek szukania” do którego przechodzimy wciskając klawisz „Tab (F3 lub Odstęp-4-5)” po wpisaniu szukanego słowa.
16.3.6.4. Eksport listy kontaktów
Ta funkcja pozwala na zapisanie listy kontaktów w pliku typu CSV.
Aby otworzyć okno dialogu tej funkcji należy będąc na liście kontaktów wcisnąć „Backspace-x (punkty 1-3-4-6)” lub wywołać ją z menu „Plik”.
Okno dialogu funkcji „Eksport Listy Kontaktów” zawiera 4 elementy kontrolne.
1) Nazwa pliku: pole edycji z listą rozwijaną
2) Potwierdź: przycisk
3) Anuluj: przycisk
4) Lista Plików: pole listy
Po elementach okna dialogu możemy się przemieszczać klawiszami „Tab” (F3 lub „Odstęp-4-5”) lub „Shift-Tab” („Odstęp-F3” lub „Odstęp-1-2”).
1) Nazwa pliku: to pole edycji z listą rozwijaną pozwala na wprowadzenie nazwy pliku, w którym mają być zapisane dane.
2) Potwierdź: przycisk uruchamiający zapis.
3) Anuluj: przycisk zamykający okno dialogu eksportowania kontaktów.
4) Lista Plików: pole listy pozwalające na określenie folderu  zapisu pliku.
Po liście plików możemy się przemieszczać przy pomocy:
Przesunięcie na poprzednią pozycje: strzałka w górę (odstęp-1) lub lewy przycisk przewijania.
Przesunięcie na następną pozycje: strzałka w dół (odstęp-4) lub prawy przycisk przewijania.
Przesunięcie na początek listy: „Ctrl-home (odstęp-1-2-3)”
Przesunięcie na początek listy: „Ctrl-end (odstęp-4-5-6)”
Otwarcie wskazanego folderu: Enter
Wyjście na wyższy poziom: Backspace
Aby zapisać listę kontaktów należy:
1) Będąc na liście kontaktów wcisnąć „Backspace-z (punkty 1-3-4-6)”
2) Wpisać nazwę plików i nacisnąć Enter.
3) Jeśłi nie zmienimy folderu to plik zostanie zapisany w „\flashdisk\My Documents”.
16.3.6.5. Importowanie listy kontaktów
Ta funkcja pozwala na importowanie listy kontaktów zapisanych za pomocą funkcji eksportującej.
Aby uruchomić tę funkcje należy będąc w liście kontaktów wcisnąc „Backspace-i (punkty 2-4)” lub uruchomić ją z menu „Plik”.
Okno dialogu „Importowanie listy kontaktów” zawiera 4 elementy kontrolne.
1) Nazwa pliku: to pole edycji z listą rozwijaną pozwala na wprowadzenie nazwy pliku, w którym są zapisane dane.
2) Potwierdź: przycisk uruchamiający zapis.
3) Anuluj: przycisk zamykający okno dialogu importowania kontaktów.
4) Lista Plików: pole listy pozwalające na wybranie pliku.
Po liście plików możemy się przemieszczać przy pomocy:
Przesunięcie na poprzednią pozycje: strzałka w górę (odstęp-1) lub lewy przycisk przewijania.
Przesunięcie na następną pozycje: strzałka w dół (odstęp-4) lub prawy przycisk przewijania.
Przesunięcie na początek listy: „Ctrl-home (odstęp-1-2-3)”
Przesunięcie na początek listy: „Ctrl-end (odstęp-4-5-6)”
Otwarcie wskazanego folderu: Enter
Wyjście na wyższy poziom: Backspace
Aby zaimportować listę kontaktów należy:
1) Będąc w liście kontaktów wcisnąć „Backspace-i (punkty2-4)”
2) Wcisnąć „Shift-Tab (Odstęp-F3 lub Odstęp-1-2)” aby przejść do listy plików
3) Wybrać plik z danymi i nacisnąć Enter.
4) Kontakty zawarte w wybranym pliku zostaną dodane do listy.
16.3.6.6. Ustawienia opcji
Program Google Talk pozwala na ustawienia takich opcji mojego statusu jak, „On-line ID”, „auto-reply”, „powiadamianie i dźwięki”. 
16.3.6.7. Opcje mojego statusu
To menu pozwala na ustawienie statusu on-line tak aby nasz identyfikator był widczny dla innych użytkowników.
Aby uruchomić okno dialogu „Opcje mojego statusu” należy będąc na liście kontaktów wcisnąć „Backspace-u (punkty 1-3-6)” lub wybrać tę opcję z menu „Ustawienia”.
Okno dialogu „Opcje mojego statusu” zawiera 3 elementy kontrolne.
1) Mój status: pole listy
2) Potwierdź: przycisk
3) Anuluj: przycisk
Po elementach okna dialogu możemy się przemieszczać klawiszami „Tab” (F3 lub „Odstęp-4-5”) lub „Shift-Tab” („Odstęp-F3” lub „Odstęp-1-2”).
1) Mój status to pole listy zawierajace 6 różnych elementów. Są to: On-line, Zdala, Zajęty, DND, Chat oraz Off-line. Po tych elementach przemieszczamy sie klawiszami strzałek „Odstęp-1” lub „Odstęp-4”.
2) Potwierdź: przycisk pozwalajacy na zapianie ustawień.
3) Anuluj: przycisk zamykajacy okno dalogu.
16.3.6.8. Opcje akcji
Opcje akcji pozwalają na ustawienie między innymi: automatycznego odpowiadania czy czasu zajętości.
Aby przywołać okno dialogu „Opcje Akcji” należy będąc na liście kontaktów wcisnąć „Backspace-a (punkt-1)” lub uruchomić tę opcję z menu „Ustawienia”.
Okno dialogu „Opcje Akcji” zawiera 5 elementów kontrolnych.
1) Ustawienia Akcji: pole listy
2) Auto-odpowiedź: pole edycji
3) Czas nieobecności: pole edycji
4) Potwierdź: przycisk
5) Anuluj: przycisk
Po elementach okna dialogu możemy się przemieszczać klawiszami „Tab” (F3 lub „Odstęp-4-5”) lub „Shift-Tab” („Odstęp-F3” lub „Odstęp-1-2”).
Ustawienia Akcji to pole listy, po którego elementach możemy przechodzić za pomocą strzałek „Odstęp-1” i „Odstęp-4”. Są dostępne następujące elementy, których ustawienia można zmieniać klawiszami odstępu lub backspace:
Wyświetl listę kontaktów: możemy wybrać czy wyświetlane mają być wszystkie kontakty, czy tylko kontakty aktywne. Tak więc dokonujemy wyboru pomiędzy „Wszystkie” oraz „Wyświetl tyko kontakty on-line”. W pierwszym przypadku będą wyświetlone wszystkie ontakty zarówno aktywne jak i nieaktywne.
Żądanie kontaktu: możemy określić co ma być zrobione gdy otrzymamy prośbę o dodanie kontaktu. Mamy do wyboru 3 możliwości: „Powiadomienie”, „Akceptuj” i „Odrzuć”. Gdy wybierzemy „Powiadomienie” to w sytuacji prośby o dodanie kontaktu pojawi się informacja i przyciski „akceptacji” lub „odrzucenia”. Jesli wybierzemy „Akceptuj” prośba zosatnie zaakceptowana automatycznie. Przy wybraniu „Odrzuć” prosba zostanie automatycznie odrzucona.
Żądanie kontaktu Chat: możemy w przypadku pojawienia się żądania kontaktu natychmiast przejść do okna konwersacji Chat lub pozostać na liście kontaktów. Wybieramy pomiędzy: „Przejdź do Chat” lub „Nie przechodź”.
Żądanie transferu pliku: możemy określić sposób reakcji na żądanie transferu pliku. Mamy do wyboru 3 możliwości: „Ostrzeżenia”, „Akceptacja”, „Orzucenie”. Gdy wybierzemy „Otrzeżenia” to w sytuacji prośby o odbiór pliku pojawi się informacja i przyciski „akceptacji” lub „odrzucenia”. Jesli wybierzemy „Akceptuj” prośba zostanie zaakceptowana automatycznie. Przy wybraniu „Odrzuć” prośba zostanie automatycznie odrzucona.
Żadanie kontaktu głosowego Chat: możemy określić sposób reakcji na żądanie kontaktu głosowego Chat. Mamy do wyboru 3 możliwości: „Ostrzeżenia”, „Akceptacja”, „Orzucenie”. Gdy wybierzemy „Otrzeżenia” to w sytuacji prośby pojawi się informacja i przyciski „akceptacji” lub „odrzucenia”. Jeśli wybierzemy „Akceptuj” prośba zostanie zaakceptowana automatycznie. Przy wybraniu „Odrzuć” prośba zostanie automatycznie odrzucona.
Auto odpowiedź na przychodzace żądania z chat: możemy określić czy chcemy aby były wysyłane automatyczne odpowiedzi gdy inny użytkownik prosi o nawiązanie konwersacji Chat. Mamy do wyboru dwie możliwości: „Tak” i „Nie”. Jesli wybierzemy „Tak” to auto-odpowiedź zostanie wysłana zawsze gdy zostaniemy poproszeni o nawiazanie rozmowy Chat. Gdy wybierzemy „Nie” to odpowiedź nie zostanie wysłana.
Auto-odpowiedz wiadomość: to pole edycji, w którym możemy wpisać tekst, który zostanie wysłany przy automatycznej odpowiedzi.
Pokaż mniej jako „Zdala” gdy jestem nieaktywny przez: pole edycji pozwalające na podanie czasu w minutach. Gdy przez ten czas nie będziemy aktywni to nasz status zostanie ustawiony na „zdala”.
Potwierdź: przycisk zapisujący ustawienia.
Anuluj: przycisk zamykający okno dialogu.
16.3.6.9. Opcje Powiadomień
Menu „Opcje Powiadomień” pozwala na ustawienie dźwięków ostrzegawczych.  Aby otworzyć okno dialogu opcji ostrzeżeń należy będąc na liście kontaktów wcisnąć „Backspace-o (punkty 1-3-5)” lub wybrać tę opcje z menu „Ustawienia”.
Okno dialogu „Opcje Powiadomień” zawiera 3 elementy kontrolne
1. Lista Ustawień: pole listy
2. Potwierdź: przycisk
3. Anuluj: przycisk
Po elementach okna dialogu możemy się przemieszczać klawiszami „Tab” (F3 lub „Odstęp-4-5”) lub „Shift-Tab” („Odstęp-F3” lub „Odstęp-1-2”).
1. Lista Ustawień: możemy ustawić wartości następujących elementów:
Dźwięk klawiatury: Możliwe są dwa ustawienia „Tak” i „Nie”. Jeśli wybierzemy „Tak” to podczas pisania na klawiturze będą emitowane dźwięki potwierdzające wciśnięcie klawisza. To ustawienie zmieniamy wciskając klawisz „Odstęp” lub „Backspace”.
Dźwiękowe powiadomienie gdy Messenger jest uruchomiony w tle: Możliwe są dwa ustawienia „Tak” i „Nie”. Jeśli wybierzemy „Tak” i Google Talk jest uruchomiony w tle to za każdym razem gdy pojawi się prośba o odebranie pliku, informacja o zalogowaniu lub prośba o nawiązanie rozmowy będzie pojawiał się dźwięk ostrzegawczy. To ustawienie zmieniamy wciskając klawisz „Odstęp” lub „Backspace”.
Dźwiękowe powiadomienie o wiadomości: Możliwe są dwa ustawienia „Tak” i „Nie”. Jeśli wybierzemy „Tak” dźwięki ostrzegawcze będą generowane a jeśli „Nie” to wszystkie dźwięki ostrzegawcze będą wyłączone. To ustawienie zmieniamy wciskając klawisz „Odstęp” lub „Backspace”.
2. Potwierdź: przycisk zapisujący ustawienia.
3. Anuluj: przycisk zamykający okno dialogu.
16.3.6.10. Opcje Ścieżek
Ten element pozwala na zmianę domyślnych ustawień folderów. Aby otworzyć okno dialogu tej opcji wciskamy klawisz „Backspace-p (punkty 1-2-3-4)” lub uruchamiamy ją z menu „Ustawienia”.
Okno dialogu „Opcje Ścieżek” zawiera 5 elementów kontrolnych.
1. Ustaw ścieżkę ściągania: przycisk
2. Ustaw ścieżkę tymczasową: przycisk
3. Ustaw ścieżkę zapisu konwersacji: przycisk
4. Potwierdź: przycisk
5. Anuluj: przycisk
Po elementach okna dialogu możemy się przemieszczać klawiszami „Tab” (F3 lub „Odstęp-4-5”) lub „Shift-Tab” („Odstęp-F3” lub „Odstęp-1-2”).
1. Ustaw ścieżkę ściągania: to przycisk pozwalający na ustawienie folderu zapisu prowadzonych rozmów. Po jego użyciu pojawi się okno dialogu „Ustaw Ścieżkę”. Po wybraniu folderu i wciśnięciu klawisza Enter ustawienie zostanie zakończone.
Po liście plików możemy się przemieszczać przy pomocy:
Przesunięcie na poprzednią pozycje: strzałka w górę (odstęp-1) lub lewy przycisk przewijania.
Przesunięcie na następną pozycje: strzałka w dół (odstęp-4) lub prawy przycisk przewijania.
Przesunięcie na początek listy: „Ctrl-home (odstęp-1-2-3)”
Przesunięcie na początek listy: „Ctrl-end (odstęp-4-5-6)”
Otwarcie wskazanego folderu: Enter
Wyjście na wyższy poziom: Backspace
2. Ustaw ścieżkę tymczasową: to przycisk pozwalający na ustawienie folderu zapisu tymczasowych plików. Po jego użyciu pojawi się okno dialogu „Ustaw Ścieżkę”. Po wybraniu folderu i wciśnięciu klawisza Enter ustawienie zostanie zakończone.
3. Ustaw ścieżkę zapisu konwersacji: to przycisk pozwalający na ustawienie folderu zapisu odbieranych plików. Po jego użyciu pojawi się okno dialogu „Ustaw Ścieżkę”. Po wybraniu folderu i wciśnięciu klawisza Enter ustawienie zostanie zakończone.
4. Potwierdź: przycisk zapisujący ustawienia.
5. Anuluj: przycisk zamykający okno dialogu.
16.3.7. Gorące klawisze Google Talk
Plik – Menu
Wyloguj: Enter-l (punkty 1-2-3)
Eksport Listy Kontaktów: Backspace-x (punkty1-3-4-6)
Import Listy Kontktów: Backspace-i (punkty 2-4)
Wyjście: Odstęp-z (punkty 1-3-5-6)
Akcje – menu
Uruchom Chat: Enter-s(punkty 2-3-4)
Uruchom Chat głosowy: Enter-h (punkty 1-2-5)
Wyślij plik: Enter-f (punkty 1-2-4)
Przejdź do ostatniego Chat: Enter-t (punkty 2-3-4-5)
Zarządzanie Chat: Enter-m (punkty 1-3-4)
Kontakty – menu
Dodaj Kontakt: Backspace-q (punkty 1-2-3-4-5)
Skasuj Kontakt: Odstęp-d (punkty 1-4-5)
Zablokuj Kontakt: Backspace-b (punkty 1-2)
Zarządzaj listą zablokowań: Backspace-m (punkty 1-3-4)
Informacja o kontakcie: Enter-i (punkty 2-4)
Zarządzaj listą kontaktów: Enter-p (punkty 1-2-3-4)
Opcje – menu
Opcja Mojego Statusu: Backspace-u (punkty 1-3-6)
Opcje Akcji: Backspace-a (punkt 1)
Opcje Powiadomień: Backspace-o (punkty 1-3-5)
Opcje Ścieżek: Backspace-p (punkty 1-2-3-4)
Okno Chat 
Plik - menu
Zapisz konwersację: Odstęp-e (punkty 1-5)
Zamknij Chat: Odstęp-z (punkty 1-3-5-6)
Edycja – menu
Wytnij: Enter-x (punkty 1-3-4-6)
Kopiuj: Enter-c (punkty 1-4)
Skasuj: Odstęp-d (punkty 1-4-5)
Wklej: Enter-v (punkty 1-2-3-6)
Początek oznaczania: Enter-b (punkty 1-2)
Znajdź: Odstęp-f (punkty 1-2-4)
Znajdź ponownie: Backspace-f (punkty 1-2-4)
Akcja – menu
Uruchom Chat: Enter-s (punkty 2-3-4)
Uruchom Chat głosowy: Enter-h (punkty 1-2-5)
Zatrzymaj Chat głosowy: Odstęp-e (punkty 1-5)
Wyślij plik: Enter-f (punkty 1-2-4)
Przeglądaj listę kontaktów: Enter-t (punkty 2-3-4-5)
Zarządzanie Chat: Enter-m (punkty 1-3-4)
Przejdź do poprzedniego Chat: Odstęp-p (punkty 1-2-3-4)
Przejdź do następnego Chat: Odstęp-n (punkty 1-3-4-5)
Klawisze poruszania się w Google Talk
Poprzedni element: Odstęp-1
Następny element: Odstęp-4
Przejście o 32 elemeny wstecz: Odstęp-1-2-6
Przejście o 32 elementy wprzód: Odstęp-3-4-5
Przejście do pierwszego elementu: Odstęp-1-2-3
Przejście do ostatniego elementu: Odstęp-4-5-6
16.4. MSN messenger
MSN Messenger jest jednym z wielu komunikatorów internetowych. Wersja MSN Messenger zainstalowana w Braille Sense działa bardzo podobnie do tej, którą użytkownik systemu Windows może uruchomić w swoim komputerze. Dołożyliśmy bowiem wszelkich starań, aby jego struktura i funkcje były takie same jak te, z którymi spotka się on uruchamiając na swym PC omawiany w poniższym rozdziale program. Uwaga! Zanim rozpoczniemy używać programu MSN Messenger na Braille Sense konieczna jest rejestracja użytkownika na serwerze firmy Microsoft. Aby się zarejestrować trzeba to zrobić za pośrednictwem komputera, na którym zainstalowano MSN Messenger.
Aby uruchomić klienta usługi MSN Messenger w menu „program wyszukujemy za pomocą klawiszy strzałek opcję "MSN Messenger" i naciskamy klawisz „Enter”. Można także użyć skrótu klawiszowego „n (punkty 1-3-4-5)”.
16.4.1. Pierwsze kroki
Gdy po raz pierwszy uruchomimy MSN Messenger Braille Sense sprawdzi status połączenia z Internetem i jeśli połączenie jest dostępne pojawi się okno dialogowe logowania. programu, bieżący stan sieci offline". Poniżej opisany został sposób logowania.
1) Gdy pojawi się okno dialogowe logowania kursor zostanie umieszczony w polu edycji „adres e-mail. Tu wpisujemy adres email zarejestrowany podczas uzyskiwania tzw. Paszportu MSN (paszport MSN to nazwa użytkownika i hasło, które otwierają dostęp do wielu usług, w tym także MSN Messenger, dostępnych na stronach firmy Microsoft – przypis tłumacza. Uwaga! Do wpisywania adresu e-mail używamy brajla komputerowego.
2) Naciskamy klawisz “tab (odstęp-4-5)” aby przejść do pola edycji “hasło”. Teraz, ponownie posługując się brajlem komputerowym, wpisujemy hasło, którego użyliśmy rejestrując nasze konto w usłudze MSN Messenger.
3) Naciskamy klawisz “tab (odstęp-4-5)” aby przejść do pola wyboru “zapamiętaj mnie”. Domyślnie jest ono nieoznaczone. Aby je zaznaczyć naciskamy klawisz „odstęp”. następnym razem gdy uruchomimy program MSN Messenger adres email zostanie automatycznie wyświetlony.
4) Naciskamy klawisz “tab (odstęp-4-5)” i przechodzimy do pola wyboru "zapisz hasło". Domyślnie to pole wyboru jest nieoznaczone. Oznaczamy je naciskając klawisz „odstęp”. Gdy program uruchomimy ponownie hasło zostanie wprowadzone automatycznie i wyświetlone w polu edycji hasło jako : “****”. Funkcja pamiętania hasła będzie aktywna tylko wtedy gdy pole wyboru "zapamiętaj mnie" będzie oznaczone. Jeżeli to pole nie zostanie oznaczone, to hasło nie będzie przechowywane nawet wtedy, gdy oznaczyliśmy pole wyboru „zapamiętaj hasło”.
5) W kolejnym kroku naciskamy “tab (odstęp-4-5)” aby przejść do przycisku "potwierdź". Teraz wciśnięcie klawisza Enter spowoduje zalogowanie do systemu. Gdy tylko się zalogujemy pojawi się lista naszych kontaktów. Jeśli chcemy anulować logowanie naciskamy ponownie “tab (odstęp-4-5)” aby przejść do przycisku "anuluj" a następnie naciskamy klawisz „Enter” lub korzystamy z funkcji „wyjście” naciskając kombinację klawiszową "odstęp-z (punkty 1-3-5-6). Spowoduje to zamknięcie programu MSN Messenger.
6) Jeśli logowanie powiodło się a podczas logowania oznaczyliśmy pola wyboru "zapamiętaj mnie" i "zapamiętaj hasło", to przy następnym logowaniu wystarczy nacisnąć klawisz „Enter” w polu edycji "adres email".

Jeżeli spróbujemy uruchomić program MSN Messenger i zalogować się do usługi a nie mamy połączenia z internetem, to usłyszymy komunikat: „brak połączenia. Proszę sprawdzić status sieci” i Braille Sense powróci do okna logowania.
16.4.2. Korzystanie z listy kontaktów
Po prawidłowym zalogowaniu pojawi się lista naszych kontaktów. Kontakty znajdujące się na tej liście podzielone są na dwie grupy: zalogowane (online) i niezalogowane (ofline). Po całej liście można sie poruszać używając klawiszy strzałek "odstęp-4" lub "odstęp-1". W tym polu listy grupa osób zalogowanych jest wyświetlana jako pierwsza. Każdy kontakt jest wyświetlany w postaci: "(bieżący status) nazwa użytkownika (potocznie nazywana nickiem) xx/yy" w brajlu, oraz jako komunikat głosowy: "nazwa użytkownika, bieżący status, xx/yy". Gdzie “yy” oznacza liczbę kontaktów w danej grupie (online lub ofline) "xx" kolejny numer w grupie osób online lub offline. W brajlu bieżący status "online" jest przedstawiany jako "nln" a "offline" jako "fln". Słownie są one wypowiadane jako "online" i "offline". Gdy status jest określony jako "niedostępny" to w brajlu wyświetlany jest jako "idl" a słownie wypowiadane jest "niedostępny". Jeśli status danej osoby zmienia się po naszym zalogowaniu usłyszymy różne dźwięki w zależności od ich statusu.
W polu listy kontaktów możemy korzystać z następujących gorących klawiszy:
1. Przejdź do poprzedniego elementu: Odstęp-1 lub Lewy Klawisz Przewijania
2. Przejdź do następnego elementu: Odstęp-4 lub Prawy Klawisz Przewijania
3. Przejście pomiędzy grupami online i offline: Odstęp-5-6
Okno wiadomości w MSN messengerze może być ustawione tak, Aby przesłana do nas wiadomość była dostępna na wyświetlaczu brajlowskim do chwili, gdy zostanie przeczytana. Gorącym klawiszem dla tego ustawienia jest „enter-l (punkty 1-2-3)”. Gdy zostaniemy poproszeni o potwierdzenie otrzymanej wiadomości wpisujemy „y (punkty 1-3-4-5-6)”. Wiadomość będzie dostępna na wyświetlaczu brajlowskim do chwili, gdy okno wiadomości zostanie zamknięte za pomocą kombinacji „odstęp-e (punkty 1-5)”.
Jeśli chcemy zamknąć program messengera to wybieramy z menu polecenie "zamknij" lub naciskamy "odstęp-z (punkty 1-3-5-6)".
16.4.3. Wiadomości błyskawiczne
Jeśli chcemy nawiązać konwersację z osobą z listy naszych kontaktów to przechodzimy do odpowiadającego tej osobie elementu listy i otwieramy menu naciskając "odstęp-m (punkty 1-3-4)". Teraz przechodzimy do pod-menu "akcje" i naciskamy klawisz „Enter”. W kolejnym kroku ponownie naciskamy klawisz „Enter” na poleceniu "wyślij wiadomość błyskawiczną", aby otworzyć okno dialogowe wiadomości błyskawicznych. Gorącym klawiszem do otwarcia tego okna dialogowego jest "enter-s (punkty 2-3-4)" lub „enter” na nazwie kontaktu. Teraz zostanie otwarte okno dialogowe „wiadomość błyskawiczna”, w którym można rozpocząć konwersację z osobą z grupy kontaktów online. Zawartość okna dialogowego „wiadomość błyskawiczna” zostanie omówiona szczegółowo w rozdziale 12.3.
16.4.4. Dodawanie, usuwanie i przeglądanie informacji kontaktu
Aby dodać kontakt należy:
1) Otworzyć menu naciskając „odstęp-m (punkty 1-3-4)” lub klawisz „F2”. Następnie przejść do pod-menu "rozmowa" i nacisnąć klawisz "enter". W kolejnym kroku ponownie naciskamy klawisz „enter” na poleceniu "dodaj kontakt". Gorącym klawiszem dla tej funkcji jest "enter-a (punkt 1)".
2) Teraz pojawi się okno dialogowe „dodaj” a kursor znajdzie się w polu edycji „adres e-mail”. Tutaj należy, używając brajla komputerowego, wpisać adres e-mail osoby, którą chcemy dodać do listy kontaktów.
3) Za pomocą klawisza “tab (odstęp-4-5)” przechodzimy do przycisku "potwierdź" i naciskamy klawisz "enter". Informacja o kontakcie zostanie zapamiętana i Braille Sense powróci do okna listy kontaktów. Jeśli chcemy anulować dodawanie kontaktu naciskamy klawisz "tab (odstęp-4-5)", aby przejść do przycisku "anuluj" a następnie naciskamy klawisz "enter". 
Dodany kontakt będzie wyświetlany jako offline do momentu gdy dodawana osoba zaakceptuje naszą prośbę o dodanie do listy kontaktów. Status zmieni się na online gdy tylko prośba zostanie zaakceptowana.
Aby usunąć kontakt z listy należy:
1) Za pomocą klawiszy strzałek „odstęp-1”/”odstęp-4” przejść do kontaktu, który chcemy usunąć .
2) Otworzyć menu naciskając „odstęp-m (punkty 1-3-4)” lub klawisz „F2” a następnie za pomocą klawiszy strzałek „odstęp-1”/”odstęp-4” przejść do pod-menu "rozmowa" i nacisnąć klawisz „enter”. Teraz przechodzimy do polecenia "skasuj kontakt" i ponownie naciskamy klawisz "enter". Gorącym klawiszem dla tej funkcji jest "enter-d (punkty 1-4-5)". 
3) Teraz zostanie otwarte okno dialogowe „usuń”. W polu edycji „adres e-mail” zostanie wyświetlony adres osoby, którą chcemy usunąć z listy kontaktów. Należy się upewnić, że jest to właściwy adres i ewentualnie go poprawić. 
4) W kolejnym kroku należy nacisnąć klawisz "tab (odstęp-4-5)" aby przejść do przycisku "potwierdź" i nacisnąć klawisz "enter". Kontakt zostanie skasowany i Braille Sense powróci do listy kontaktów. Jeśli chcemy zrezygnować z kasowania to zamiast przycisku "potwierdź" wybieramy przycisk "anuluj" i naciskamy klawisz „enter”. Kontakt może być skasowany niezależnie od statusu online czy offline. 
Aby sprawdzić informacje o kontakcie należy:
1) Za pomocą klawiszy strzałek „odstęp-1”/”odstęp-4” przejść do kontaktu, którego informacje chcemy przejrzeć.
2) Nacisnąć "odstęp-m (punkty 1-3-4)" lub klawisz „F2”, aby otworzyć menu a następnie przejść do pod-menu "rozmowa" i nacisnąć klawisz "enter". Teraz przechodzimy do polecenia "informacje" i ponownie naciskamy klawisz "enter". Gorącym klawiszem dla tej funkcji jest "enter-v (punkty 1-2-3-6)".
3) Teraz pojawi się okno dialogowe "informacje". Jako pierwsza zostanie wyświetlona nazwa użytkownika (NIK). Aby wyświetlić adres e-mail naciskamy klawisz "tab (odstęp-4-5)". Ponowne naciśnięcie klawisza „tab (odstęp-4-5)” wyświetli status kontaktu.
4) Po przeczytaniu informacji o kontakcie klawiszem "tab (odstęp 4-5)" przechodzimy do przycisku "potwierdź" i naciskamy klawisz "enter" lub zamykamy to okno naciskając "odstęp-e (punkty 1-5)". Po zamknięciu okna dialogowego „informacje” Braille Sense powróci do listy kontaktów.
16.4.5. Zmiana nazwy użytkownika, statusu i przeglądanie informacji
Aby zmienić nazwę użytkownika (Nick) należy:
1) Nacisnąć „odstęp-m (punkty 1-3-4)” lub klawisz „F2”, aby otworzyć menu a następnie za pomocą klawiszy strzałek „odstęp-1”/”odstęp-4” przejść do pod-menu "narzędzia" i nacisnąć klawisz "enter".  Ponownie naciskamy klawisz "enter" na poleceniu "nazwa użytkownika". Gorącym klawiszem dla tej funkcji jest "enter-p (punkty 1-2-3-4)".
2) Teraz pojawi się okno dialogowe "zmień nazwę użytkownika" i kursor znajdzie się w polu edycji gdzie możemy wpisać nowy nick. Tu wpisujemy nazwę, która nam odpowiada. Można używać liter, cyfr i innych symboli.
3) W kolejnym kroku należy nacisnąć Klawisz “tab (odstęp-4-5)”, aby przejść do przycisku “potwierdź” i nacisnąć klawisz "enter". Nazwa użytkownika zostanie zmieniona a Braille Sense powróci do listy kontaktów.
Aby sprawdzić naszą nazwę użytkownika i adres email możemy wykorzystać funkcję "mój status".
1) Otwieramy menu naciskając “odstęp-m (punkty 1-3-4)” lub klawisz „F2” a następnie klawisz „enter”, aby otworzyć pod-menu "plik". Za pomocą klawiszy strzałek „odstęp-1”/”odstęp-4” przechodzimy do polecenia "mój status" i ponownie naciskamy klawisz "enter". Gorącym klawiszem dla tej funkcji jest "enter-m (punkty 1-3-4)".
2) Teraz pojawi się okno dialogowe "informacje" i wyświetlona zostanie nasza nazwa użytkownika. Za pomocą klawisza „tab (odstęp-4-5)” można przejść do pola adresu email i statusu.
3) Po przeczytaniu informacji za pomocą klawisza “tab (odstęp-4-5)”  przechodzimy do przycisku "zamknij". Naciśnięcie klawisza "enter" zamknie okno. Okno to można także zamknąć naciskając "odstęp-e (punkty 1-5". Gdy okno informacji zostanie zamknięte Braille Sense powróci do okna listy kontaktów.
Istnieje ponad to możliwość zmiany własnego statusu. Aby zmienić status należy:
1) Nacisnąć „odstęp-m (punkty 1-3-4)” lub klawisz „F2”, aby otworzyć menu a następnie nacisnąć klawisz „enter” otwierając w ten sposób pod-menu „plik”. Teraz za pomocą klawiszy strzałek „odstęp-1”/”odstęp-4” Przechodzimy do polecenia "ustaw mój status" i ponownie naciskamy klawisz "enter".  Gorącym klawiszem dla tej funkcji jest  "enter-t (punkty 2-3-4-5)".
2) Teraz pojawi się okno dialogowe „ustaw mój status” a kursor znajdzie się w polu listy rozwijanej „status”. Tutaj, używając klawiszy strzałek "odstęp-4" lub "odstęp-1", wybieramy odpowiadający nam status. 
3) W kolejnym kroku należy używając klawisza “tab (odstęp-4-5)” przejść do przycisku “potwierdź” i nacisnąć klawisz “enter”. Nasz status online zostanie zmieniony i Braille Sense ponownie wróci do pola listy kontaktów. 
16.4.6. Inne funkcje
1. Wyloguj
Gdy jesteśmy zalogowani i chcemy zalogować się do innego konta musimy najpierw się wylogować a potem, używając odpowiednich parametrów innego konta, zalogować się ponownie.
Aby to zrobić należy: otworzyć menu naciskając "odstęp-m (punkty 1-3-4)" lub klawisz „F2” a następnie nacisnąć klawisz "enter", aby otworzyć pod-menu "Plik". Za pomocą klawisza  "odstęp-4" przejść do polecenia "wyloguj" i nacisnąć klawisz "enter".  Teraz, gdy już jesteśmy wylogowani, okno dialogowe logowania pojawi się ponownie. Domyślnie W polach edycji "email" i "hasło" znajdować się będą adres i hasło, których używaliśmy do tej pory. Aby zalogować się do innego konta musimy skasować te informacje i wpisać nowe.
2. Zapisz konto
Jeśli w oknie dialogowym logowania nie oznaczyliśmy pól wyboru „zapamiętaj mnie” i „zapamiętaj hasło”, to  jeśli będziemy chcieli to zrobić po zalogowaniu, możemy zapisać te informacje później. Opcja "zapisz konto" właśnie do tego służy. Działa ona dokładnie tak samo jak zaznaczanie wspomnianych powyżej pól wyboru w oknie dialogowym logowania.
Aby użyć opcji „zapisz konto” należy Po otwarciu menu za pomocą kombinacji klawiszowej "odstęp-m (punkty 1-3-4)" lub klawisza „F2” nacisnąć kilkukrotnie "odstęp-4" , aby przejść do pod-menu "narzędzia" i otworzyć je naciskając klawisz „enter”. W kolejnym kroku za pomocą klawisza "odstęp-4" przechodzimy do polecenia "zapisz konto" i naciskamy klawisz „enter”. Teraz usłyszymy komunikat: „zapisano” i Braille Sense powróci do listy kontaktów.
3. Podgląd rozmowy i ostatnich wiadomości
Jeśli rozmawiamy z więcej niż jedną osobą na raz, możemy, za pomocą funkcji "ostatnie wiadomości", podglądać listę wiadomości odebranych poprzednio lub, używając funkcji "podgląd rozmowy", wrócić do zawartości okna dialogowego „wiadomość błyskawiczna”, której używaliśmy ostatnio.
Aby uruchomić funkcję „przeglądaj rozmowę” należy otworzyć menu używając kombinacji „odstęp-m (punkty 1-3-4)” lub klawisza „F2” a następnie nacisnąć klawisz „enter”, aby otworzyć pod-menu „plik” i za pomocą klawiszy strzałek przejść do polecenia „przeglądaj rozmowę” i ponownie nacisnąć klawisz „enter”. Gorącym klawiszem do uruchomienia tej funkcji wprost z okna MSN Messengera jest „enter-r (punkty 1-2-3-5)”.
Aby użyć funkcji „ostatnia wiadomość” należy otworzyć menu używając kombinacji „odstęp-m (punkty 1-3-4)” lub klawisza „F2” a następnie za pomocą klawiszy strzałek „odstęp-1”/”odstęp-4” przejść do pod-menu „akcje” i nacisnąć klawisz „enter”, aby je otworzyć. W kolejnym kroku, używając klawiszy strzałek, przechodzimy do polecenia „ostatnia wiadomość” i ponownie naciskamy klawisz „enter”. Gorącym klawiszem dla tej funkcji jest w oknie Messengera kombinacja „backspace-r (punkty 1-2-3-5)”.
Gdy uruchomimy funkcję "ostatnia wiadomość" pojawi się lista wiadomości, po której można się poruszać za pomocą klawiszy strzałek"odstęp-1" lub "odstęp-4 lub odpowiednio prawy i lewy przycisk przewijania". Gdy na wybranej wiadomości naciśniemy klawisz „enter” to otwarte zostanie odpowiadające jej okno dialogowe wiadomości błyskawicznej.
4. Odtwórz dźwięk klawiatury
Używając opcji „odtwórz dźwięk klawiatury” Można wybrać czy Pisząc wiadomość w oknie rozmowy będziemy słyszeć to co piszemy, czy też nie. Inaczej mówiąc można zdecydować czy podczas pisania do kogoś chcemy jednocześnie słyszeć to, co ktoś do nas pisze, czy też wolimy, słyszeć nieprzerwanie własne echo klawiatury tak, aby nic nam nie przeszkadzało przy pisaniu. Aby ustawić tę opcję zgodnie z własnymi upodobaniami należy wykonać następujące czynności.
1) Otworzyć menu naciskając „odstęp-m (punkty 1-3-4)” lub klawisz „F2”.
2) Za pomocą klawiszy strzałek przejść do menu „narzędzia” i nacisnąć klawisz „enter” aby je otworzyć.
3) W kolejnym kroku należy naciskając klawisze „odstęp-1”/”odstęp-4” odnaleźć opcję odtwórz dźwięk klawiatury” i ponownie nacisnąć klawisz „enter”. Gorącym klawiszem do uruchomienia tej funkcji wprost z okna Messenger jest „enter-k (punkty 1-3)”. Gdy uruchomimy omawianą tutaj funkcję pojawi się okno dialogowe z komunikatem: „odtwarzaj dźwięk klawiatury? Tak.”.
4) Jeżeli tutaj naciśniemy klawisz „enter”, to nawet wtedy, gdy ktoś pisze do nas wiadomość, będziemy słyszeć to co piszemy.
Jeżeli natomiast w omawianym oknie dialogowym naciśniemy „odstęp-4” a dopiero potem klawisz „enter” to będziemy słyszeć to co ktoś do nas pisze nawet wtedy, gdy sami piszemy wiadomość.
5. Dźwięk powiadamiania o wiadomości
Można wybrać, czy podczas komunikowania się z inną osobą za pomocą wiadomości błyskawicznych chcemy, gdy okno wiadomości bieżącego korespondenta jest aktywne, słyszeć dźwięk powiadamiania o nadchodzących wiadomościach, czy też nie.
Aby ustawić tę opcję stosownie do własnych preferencji należy, gdy otwarte jest okno dialogowe wiadomości błyskawicznych, wykonać następujące czynności:
1) Nacisnąć „odstęp-m (punkty 1-3-4)” lub klawisz „F2” aby otworzyć menu.
2) Nacisnąć „odstęp-4”, aby przejść do pod-menu narzędzia a następnie nacisnąć klawisz „enter” aby je otworzyć.
3) Za pomocą klawiszy strzałek przejść do polecenia „dźwięk powiadamiania o wiadomości w bieżącym oknie” i ponownie nacisnąć klawisz „enter”. Opcję „dźwięk powiadamiania o wiadomościach w bieżącym oknie” Można uruchomić korzystając z gorącego klawisza „backspace-s (punkty 2-3-4)”. Po uruchomieniu omawianej tutaj funkcji pojawi się okno dialogowe z komunikatem: „Dźwięk powiadamiania o wiadomościach w bieżącym oknie? Tak”.
4) Gdy w tym miejscu naciśniemy klawisz „enter” dźwięk powiadamiania będzie słyszalny podczas komunikowania się z drugą osobą.
5) Jeżeli najpierw naciśniemy w tym oknie „odstęp-4” a dopiero potem klawisz „enter”, to dźwięk ten podczas komunikowania się z drugą osobą nie będzie słyszalny.
Jeżeli jednak okno wiadomości błyskawicznych nie będzie otwarte lecz wyświetlona będzie lista kontaktów, to dźwięk powiadamiania o wiadomościach będzie słyszalny nawet wtedy, gdy wybraliśmy w omawianym powyżej oknie dialogowym opcję „nie”. Dzieje się tak dlatego, że powyższa opcja ma zastosowanie jedynie do bieżącego okna wiadomości błyskawicznych.
6. Dźwięk powiadamiania o wiadomości podczas pracy z innymi programami
Ta opcja pozwala wybrać czy podczas pracy z innym programem chcemy słyszeć dźwięk informujący nas, że otrzymaliśmy nowe wiadomości czy też nie. Aby włączyć tę funkcję i słyszeć dźwięk powiadomienia np.: podczas pracy z edytorem tekstu należy wykonać następujące czynności:
1) Otworzyć menu naciskając „odstęp-m (punkty 1-3-4) „ lub klawisz „F2”.
2) Naciskając klawisz strzałki „odstęp-4” przejść do menu „narzędzia” i nacisnąć klawisz „enter”, aby je otworzyć.
3) Za pomocą klawiszy strzałek odnaleźć w pod-menu „narzędzia” opcję „dźwięk powiadamiania o wiadomościach podczas pracy z innym programem” i ponownie nacisnąć klawisz „enter”. Gorącym klawiszem dla tej funkcji jest „backspace-m (punkty 1-3-4)”. Teraz pojawi się okno dialogowe z komunikatem: „powiadamiaj dźwiękiem o przychodzących wiadomościach podczas pracy z innym programem? Tak”.
4) Jeżeli w tym miejscu naciśniemy klawisz „enter” to będziemy słyszeć dźwięk zawsze, gdy ktoś wyśle do nas wiadomość.
Jeżeli jednak najpierw naciśniemy „odstęp-4” a dopiero potem klawisz „enter”, to dźwięk powiadomienia nie będzie generowany i jedynym sposobem dowiedzenia się czy dostaliśmy jakieś nowe wiadomości będzie otwarcie okna MSN Messengera.
16.4.7. Okno dialogowe wiadomości błyskawicznych
Jeżeli na jednej z pozycji w oknie listy kontaktów naciśniemy klawisz „enter”, to pojawi się okno dialogowe wiadomości błyskawicznych. Elementami tego okna są: okno „wiadomości odebrane”, pole edycji "wiadomość", przyciski "wyślij" i "zamknij".  W oknie "wiadomości odebrane " znajduje się lista wszystkich wiadomości odebranych od innych rozmówców. W polu "wiadomość" możemy pisać tekst, który wysłany zostanie do rozmówcy, którego wybraliśmy uprzednio z listy kontaktów naciskając na jego nazwie klawisz „enter”. Do przełączania się pomiędzy tymi obszarami służy klawisz  "tab (odstęp-4-5)" lub "shift-tab (odstęp-1-2)". Jeżeli podczas wysyłania wiadomości otworzymy omawiane tutaj okno dialogowe, to na linijce brajlowskiej zobaczymy pole edycji "wiadomość". Jeżeli jednak otworzymy okno dialogowe wiadomości błyskawicznych, aby przeczytać wiadomości otrzymane od innych osób, to zostanie otwarte okno "wiadomości odebrane ".
W polu edycji "wiadomość" można wpisać jedną linię tekstu a naciśnięcie klawisza „enter” spowoduje wysłanie wiadomości. Do wysłania wiadomości można także użyć przycisku "wyślij". Chcąc to zrobić naciskamy klawisz „tab (odstęp-4-5)” i przechodzimy do przycisku „wyślij” a następnie naciskamy klawisz "enter". Teraz Wiadomość wysłana dodana zostanie do okna „wiadomości odebrane”. Wiadomości znajdujące się w tym oknie wyświetlane są w ten sposób, że najpierw zobaczymy NICK osoby, która je napisała a następnie treść wiadomości. Każda wiadomość traktowana jest jak jako jeden akapit. Jeśli otwarte jest okno dialogowe wiadomości błyskawicznych a przyjdzie do nas jakaś wiadomość to zostanie ona przedstawiona w brajlu i natychmiast wypowiedziana. Jeśli otrzymamy wiadomość podczas pisania wiadomości, to kursor nie zostanie przeniesiony do okna wiadomości odebranych, lecz pozostanie tam gdzie się znajdował w czasie pisania. Jeżeli podczas czytania wiadomości otrzymamy nową wiadomość to zawartość okna wiadomości odebranych nie zostanie zmieniona do chwili gdy opuścimy to okno i wrócimy do niego ponownie. 
Aby z okna dialogowego wiadomości błyskawicznych przejść do listy kontaktów należy nacisnąć "odstęp-1-2-6" (lub F1-F2) albo "odstęp-3-4-5" (lub F3-F4). Ponowne naciśnięcie tych klawiszy spowoduje powrót do okna dialogowego wiadomości błyskawicznych. Kilka takich okien może być otwartych jednocześnie. Np.: gdy z okna dialogowego wiadomości błyskawicznych przejdziemy do pola listy kontaktów i, wybrawszy w nim inną osobę, naciśniemy klawisz „enter”, to dla tej nowej konwersacji zostanie otwarte nowe okno dialogowe wiadomości błyskawicznych.
Chcąc zamknąć omawiane tutaj okno dialogowe wybieramy znajdujący się w nim przycisk zamknij lub korzystamy z przycisku „escape (odstęp-e (punkty 1-5))”. Po zamknięciu okna dialogowego Braille Sense powróci do okna listy kontaktów. 
16.4.8. Zaproszenie
Do rozmowy można zaprosić wielu rozmówców jednocześnie. Oznacza to, że w jednym oknie dialogowym można prowadzić rozmowę z wieloma osobami na raz. Aby zaprosić lub dodać kolejnego rozmówcę do rozmowy należy: otworzyć menu naciskając "odstęp-m (punkty 1-3-4)" lub klawisz „F2” a następnie, za pomocą klawiszy „odstęp-4”, przejść do "czynności" i nacisnąć "klawisz „enter". Teraz naciskamy ponownie klawisz "enter" na poleceniu "zaproszenie". Gorącym klawiszem dla tego polecenia jest "enter-i (punkty 2-4)". Teraz zostanie wyświetlona lista osób, które są połączone z Internetem (online). Za pomocą klawiszy strzałek „odstęp-1”/”odstęp-4” wybieramy osobę, którą chcemy zaprosić do rozmowy i naciskamy klawisz "enter". Wtedy pojawi się komunikat informujący nas o tym, że wybrana osoba została zaproszona do rozmowy i Braille Sense powróci do bieżącego okna dialogowego wiadomości błyskawicznych. Teraz już można rozmawiać z więcej niż jedną osobą w jednym oknie dialogowym. 
16.4.9. Zapisywanie i drukowanie wiadomości
Można zapisywać lub drukować rozmowy z okna „wiadomości odebrane”.
Aby zapisać wiadomości należy:
otworzyć menu naciskając "odstęp-m (punkty 1-3-4)" i nacisnąć klawisz "enter" aby otworzyć pod-menu "plik" a następnie przejść do polecenia "zapisz jako" i ponownie nacisnąć klawisz "enter". Gorącym klawiszem do uruchomienia tej funkcji bez konieczności otwierania menu jest "odstęp-s (punkty 2-3-4)". Teraz pojawi się okno dialogowe zapisywania i kursor zostanie umieszczony w polu edycji "nazwa pliku". W omawianym tutaj oknie dialogowym znajdziemy dokładnie te same elementy, co w oknie dialogowym „zapisz jako”, którego używa się w edytorze tekstu. 
Jeśli chcemy wydrukować wiadomości to najpierw należy otworzyć menu naciskając "odstęp-m (punkty 1-3-4)" lub klawisz „F2” a następnie nacisnąć klawisz "enter", aby otworzyć pod-menu "plik". W kolejnym kroku należy za pomocą klawiszy strzałek „odstęp-1”/”odstęp-4” przejść do polecenia "drukuj" i nacisnąć ponownie klawisz „enter”. Gorącym klawiszem do uruchomienia tej funkcji bez potrzeby przechodzenia przez menu jest "odstęp-p (punkty 1-2-3-4)".  Po uruchomieniu tej funkcji pojawi się okno dialogowe drukowania identyczne jak okno drukowania w edytorze tekstu. Rozmowa może być wydrukowana na drukarce czarno-drukowej lub brajlowskiej.
16.4.10. Kopiowanie i wklejanie wiadomości błyskawicznych
W oknie wiadomości odebranych oraz w polu edycji wiadomości można kopiować i wklejać tekst dokładnie tak samo, jak robi się to w edytorze tekstu. Jednakże, ponieważ okno wiadomości odebranych ma status „tylko do czytania”, kasowanie, wklejanie i wycinanie, są w tym oknie niemożliwe. Tekst wiadomości z okna wiadomości odebranych można kopiować i wklejać w polu edycji wiadomości. Aby oznaczyć fragment tekstu należy umieścić kursor na początku fragmentu, który chcemy zaznaczyć a następnie nacisnąć "enter-b (punkty 1-2)". Teraz przesuwamy kursor do końca tekstu, który chcemy zaznaczyć i naciskamy "enter-c (punkty 1-4)" aby skopiować oznaczony tekst lub "enter-x (punkty 1-3-4-6)" aby go wyciąć. W kolejnym kroku przesuwamy kursor do miejsca, w którym chcemy go wkleić i naciskamy "enter-v (punkty 1-2-3-6)", aby wkleić tekst (może to być okno edycji wiadomości lub inne pole edycji w dowolnym programie, w którym można wklejać tekst. Gdy naciśniemy “enter-a (punkt 1)”, to zaznaczony zostanie cały tekst w bieżącym polu zawierającym tekst. Wszystkie omówione powyżej funkcje możemy wykonać używając menu „edycja”.
16.4.11. Przeszukiwanie wiadomości
W oknie wiadomości odebranych można szukać tekstu. Funkcja ta jest szczególnie użyteczna, gdy wysłaliśmy i otrzymaliśmy od innych rozmówców wiele wiadomości. Korzystając z tej funkcji korzystamy z okna dialogowego  "szukaj", które działa identycznie jak w edytorze tekstu. Aby uruchomić funkcję „szukaj” otwieramy menu naciskając „odstęp-m (punkty 1-3-4)” lub klawisz „F2” a następnie za pomocą klawiszy „odstęp-4” przechodzimy do pod-menu „edycja i naciskamy klawisz „enter”, aby je otworzyć. W kolejnym kroku za pomocą klawiszy strzałek „odstęp-1”/”odstęp-4” odnajdujemy polecenie „znajdź” i ponownie naciskamy klawisz „enter”. Gorącym klawiszem do uruchomienia tej funkcji wprost z okna MSN Messengera jest "odstęp-f (punkty 1-2-4)". Teraz pojawi się okno dialogowe „znajdź” a kursor znajdzie się w polu edycji „tekst do znalezienia?”. Tutaj wpisujemy szukany tekst, ustawiamy kierunek szukania i naciskamy klawisz "enter". Kursor przeskoczy do wiadomości zawierającej poszukiwany tekst. Jeśli chcemy ponownie poszukać tego samego tekstu zachowując ten sam kierunek szukania, to naciskamy "enter-f (punkty 1-2-4)". Jeśli tekst nie zostanie znaleziony, to pojawi się stosowny komunikat i kursor pozostanie tam, gdzie znajdował się przed uruchomieniem omawianej tutaj funkcji.
16.4.12. Gorące klawisze w MSN messenger
1) Okno dialogowe logowania
Przejdź do następnego elementu sterującego: Tab (Odstęp-4-5 lub F3)
Przejdź do poprzedniego elementu sterującego: Shift-tab (Odstęp-1-2 lub Odstęp-F3)
Zaznaczenie lub odznaczenie pola wyboru: Odstęp

2) Pole listy kontaktów
Przejdź do Poprzedniego elementu: Odstęp-1 lub Lewy klawisz przewijania
Przejdź do Następnego elementu: Odstęp-4 lub Prawy klawisz przewijania
Przechodzenie pomiędzy grupami online i offline: Odstęp-5-6
Otwórz menu: Odstęp-m (punkty 1-3-4) lub klawisz F2
Wyloguj się: Enter-n (punkty 1-3-4-5)
Przeglądaj rozmowę: Enter-r (punkty 1-2-3-5)
Mój status: Enter-m (punkty 1-3-4)
Zamknij: Enter-z (punkty 1-3-5-6)
Dodaj kontakt: Enter-a (punkt 1)
Usuń kontakt: Enter-d (punkty 1-4-5)
Informacja o kontakcie: Enter-v (punkty 1-2-3-6).
Wyślij wiadomość błyskawiczną: Enter-s (punkty 2-3-4)
Ostatnia wiadomość: Backspace-r (punkty 1-2-3-5)
Odtwarzaj dźwięk klawiatury: enter-k (punkty 1-3)
Dźwięk powiadamiania o wiadomościach w bieżącym oknie: backspace-s (punkty 2-3-4)
Dźwięk powiadamiania o przychodzących wiadomościach podczas pracy z innym programem: backspace-m (punkty 1-3-4)
Nazwa użytkownika (Nick): Enter-p (punkty 1-2-3-4)
Zapisz konto: Enter-o (punkty 1-3-5)
Potwierdź odebraną wiadomość: enter-l (punkty 1-2-3)

3) Okno dialogowe wiadomości błyskawicznych
Przejdź do następnego elementu sterującego: Tab (Odstęp-4-5) lub F3
Przejdź do poprzedniego Elementu sterującego: Shift-Tab (Odstęp-1-2) lub Odstęp-F3
Przejście pomiędzy oknem wiadomości a listą kontaktów: Odstęp-1-2-6 lub 
Odstęp-3-4-5 albo klawisze F1-F2, lub F3-F4 naciskane jednocześnie
Zapisz jako: Odstęp-s (punkty 2-3-4)
Drukuj: Odstęp-p (punkty 1-2-3-4)
Zamknij: Odstęp-z (punkty 1-3-5-6)
Wytnij: Enter-x (punkty 1-3-4-6)
Kopiuj: Enter-c (punkty 1-4)
Usuń: Enter-d (punkty 1-4-5)
Wklej: Enter-v (punkty 1-2-3-6)
Zaznacz wszystko: Enter-a (punkt 1)
Początek zaznaczania: Enter-b (punkty 1-2)
Znajdź: Odstęp-f (punkty 1-2-4)
Znajdź ponownie: Enter-f (punkty 1-2-4)
Zaproszenie: Enter-I (punkty 2-4)

